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Ještě jednou téma: „Řádně, nebo mimořádně?“ 
Většina čtenářů už asi zapomněla na drobnou aférku s konáním mimořádného zastupitelstva v září minulého roku. Starosta 

obce to tehdy od některých členů zastupitelstva trochu „schytal“. Proč zastupitelstvo svolává mimořádně, když za pár týdnů bude 
čas pro řádné jednání? Odpověď byla jednoduchá. Žijeme v mimořádné době a příležitost je občas nutné chytit za pačesy. Po-
malu totiž končí přechodné období po vstupu České republiky do Evropské unie a začínají vysychat dotační fondy. Dnes už víte, 
že naše obec byla nakonec v mimořádném druhém kole řízení pro podporu cyklostezek úspěšná. Neuplynul ani rok a cyklisté si 
mohou pro cestu do Stříbrnic zvolit místo hlučné silnice poklidnou cestu přírodou a po rovném povrchu cyklostezky. Neustávající 
proud uživatelů nové komunikace jasně signalizuje, že stavba měla smysl. 

Trochu zklamáním je pro nás malý zájem boršických občanů o nové byty pro seniory v bytovém domě na Podevsí. Těžko říci, 
co brání lidem využít příležitost nastěhovat se do novostavby za tak výhodných podmínek. Stavební řešení, dokonalé tepelné 
izolace a státem regulované nájemné umožňují nabídnout pohodlné bydlení za cenu kolem 3.000 Kč měsíčně. Navíc mají obyva-
telé možnost – nikoliv povinnost – využít různé druhy pečovatelských služeb. Obávám se, že se jedná o běžný strach z novinek. 
Dobře si vzpomínám na odpor některých lidí k zavádění vodovodu, plynu nebo kabelové televize. Tento odpor po krátké době 
přešel v podávání žádostí o přípojky, samozřejmě až poté, co rozkopané ulice pokryl nový asfaltový koberec. Prozíravý starosta 
musí s psychikou lidí počítat a pokud možno při každé stavbě inženýrských sítí u každého domu zřídit přípojku. V případě bytové-
ho domu na Podevsí se dá očekávat tento vývoj: Naši občané budou tak dlouho váhat, až byty obsadí lidé ze sousedních obcí. 
Jakmile bude obsazen poslední byt, rázem vznikne pořadník, který bude obsahovat několik desítek jmen. Nebo snad tentokrát 
zvítězí zdravý rozum?

Ještě neoschlo razítko na kolaudačním rozhodnutí pro bezbariérový chodník na ulici Kyjovská a už se chystáme rozkopat další 
chodníky. Chodník trasovaný od zdravotního střediska k domovu pokojného stáří by měl přispět k bezpečnosti na dosti rušné 
silnici. Věříme, že nám občané dotčení výstavbou tu trochu nepohodlí prominou. Vyhlídka na další bezpečný a bezbariérový 
chodník za to určitě stojí. 

Závěrem tohoto úvodníku nelze opomenout významný úspěch našeho Boršického zpravodaje v celostátní soutěži o nejlepší 
městský a obecní zpravodaj za rok 2011. Soutěže se zúčastnilo 388 obcí a měst a Boršice v kategorii obcí obsadily pěkné 4. 
místo. Poděkování patří naší knihovnici Petře Víchové, ale také všem autorům příspěvků a dodavatelům krásných fotografií. 

Alois Tománek, místostarosta 

U S N E S E N Í 
z 10. zasedání Zastupitelstva obce Boršice, konaného 
ve čtvrtek 12. 4. 2012 od 18.00 v sále Kulturního domu 

Boršice

Vzdání se mandátu zastupitele obce Boršice

• Zastupitelstvo obce Boršice bere na vědomí rezignaci pana 
Pavla Prince na mandát zastupitele obce Boršice.

Projednání „Závěrečného účtu obce Boršice za rok 2011“ 
a „Rozpočtu obce Boršice na rok 2012 - rozpočtové opat-
ření číslo 1/2012“

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obec-
ní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schvaluje celo-
roční hospodaření obce Boršice a závěrečný účet obce 
Boršice za rok 2011 včetně zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Boršice za rok 2011 bez výhrad a dále 
schvaluje hospodaření příspěvkové organizace Základní 
škola a Mateřská škola Boršice, okres Uherské Hradiště, 
za rok 2011. Dále Zastupitelstvo obce Boršice schvaluje 
„Rozpočtové opatření číslo 1 rozpočtu obce Boršice na rok 
2012“.

Volnočasové sportovní centrum

• Zastupitelstvo obce Boršice vzalo na vědomí zprávu staros-
ty o postupu prací při realizaci stavby „Volnočasové spor-
tovní centrum Boršice“.

Bytový dům s pečovatelskými byty Podevsí 

• Zastupitelstvo obce Boršice vzalo na vědomí zprávu staros-
ty o postupu prací při realizaci stavby „Bytový dům s pečo-
vatelskými byty Podevsí“.

Cyklistická stezka Boršice - Stříbrnice

• Zastupitelstvo obce Boršice vzalo na vědomí zprávu staros-
ty o postupu prací při realizaci stavby „Cyklistická stezka 

Boršice - Stříbrnice, k. ú. Boršice u Buchlovic“.

Bezbariérový chodník ulice Hradišťská - Osvobození

• Zastupitelstvo obce Boršice vzalo na vědomí zprávu staros-
ty o přípravě prací při realizaci stavby „Bezbariérový chod-
ník ulice Hradišťská a Osvobození“.

Zateplování obecních budov

• Zastupitelstvo obce Boršice vzalo na vědomí zprávu sta-
rosty o podaných žádostech k dotačnímu programu Životní 
prostředí, výzva č. 35, výzva OPŽP. 

Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu Zlínského kraje

• Zastupitelstvo obce Boršice schválilo dotaci z rozpočtu Zlín-
ského kraje ve výši 110 tis. Kč určenou na opravu cisternové 
automobilové stříkačky pro jednotku Sboru dobrovolných 
hasičů obce Boršice.

Nákládání s obecním majetkem

Smlouva o bezúplatném převodu nemovitostí

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 85 pís-
meno a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje Smlouvu o bez-
úplatném převodu nemovitostí č. UZSVM/BUH/2427/2011-
-BUHM včetně zavazujících a omezujících podmínek. Tímto 
zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod pozemků 
p. č. 1693, 1694/1 1694/15, 1694/16, 1694/17, 1694/18, 
1694/19, 1694/20 a 1694/24 o celkové výměře 5412 m2 
v k. ú. Boršice u Buchlovic z vlastnictví státu zastoupeného 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových do 
vlastnictví obce Boršice. 

Nákup pozemku pana Blažeje Helie, prodej pozemku 
panu Heliovi

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 85 
písmeno a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zří-
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zení), ve znění pozdějších předpisů, schvaluje nákup po-
zemku p. č. 3309 o výměře 2096 m2. Kupní cena pozemku 
je stanovena znaleckým odhadem ve výši 27.310 Kč. Dále 
zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písmeno a) 
zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, pověřuje dopracovat záměr odprode-
je části obecního pozemku p. č. 1637/1 u domu čp. 647 
na pozemku p. č. 788 v k. ú. Boršice u Buchlovic. Prodejní 
cena pozemku bude stanovena opět znaleckým odhadem.

Nákup pozemku pana Františka Čagánka

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 85 pís-
meno a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje nákup pozemku p. 
č. 3385 o výměře 6082 m2. Kupní cena pozemku je stano-
vena dohodou stran na částku 224.766 Kč a dále zastupitel-
stvo obce souhlasí se započtením takto stanovené ceny za 
neprovedenou úhradu faktury č. 2012002 ve výši 224.766 
Kč za demolici domu ve vlastnictví prodávajícího - domu čp. 
120 na pozemku p. č. 28 v k. ú. Boršice u Buchlovic.

Nákup pozemku od firmy ZR finance s. r. o.

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 85 pís-
meno a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje nákup celého či 

části pozemku p. č. 3322 o výměře 3158 m2 . Pozemek se 
zakoupí pro zjednodušení výstavby cyklistické stezky. Kup-
ní cena pozemku nebo jeho části bude stanovena znalec-
kým posudkem.

Nákup pozemků od pana Vojtěcha Hůlky

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 85 pís-
meno a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje nákup pozemků p. 
č. 4217/44 o výměře 1369 m2 a p. č. 4217/73 o výměře 199 
m2. Důvodem pro nákup je výsadba obecního lesa na zá-
kladě získání dotace na „Obnovu krajinné zeleně v bažant-
nici Boršice“. Kupní cena pozemků bude dle znaleckého 
posudku ve výši 26.900 Kč.

Propojení ulice Osvobození a Podevsí

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 pís-
meno a) a § 85 písmeno a) zákona č. 128/2000 Sb. O ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schva-
luje záměr realizace spojovacího chodníku mezi ulicemi 
Osvobození a Podevsí. Dále pověřuje starostu zajištěním 
geometrického vytyčení chodníku přes dotčené pozemky, 
přípravou potřebného stavebního rozhodnutí a přípravou 
majetkového vyrovnání se sousedními vlastníky - sousedy 
průchozího chodníku.

U S N E S E N Í 
z 11. zasedání Zastupitelstva obce Boršice, konaného 
v pondělí dne 30. 7. 2012 od 18.00 v sále Kulturního 

domu Boršice

Rozpočtové opatření obce Boršice č. 2 na rok 2012

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obec-
ní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schvaluje návrh 
„Rozpočtového opatření obce Boršice č. 2 na rok 2012“.

Volnočasové sportovní centrum Boršice

• Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu starosty o po-
stupu prací při realizaci stavby „Volnočasové sportovní cen-
trum Boršice“.

Bytový dům Podevsí

• Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu starosty o po-
stupu při pronajímání bytů v bytovém domě Podevsí.

Cyklistická stezka Boršice - Stříbrnice

• Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu starosty o po-
stupu při budování cyklistické stezky Boršice - Stříbrnice.

Bezbariérový chodník „Hradišťská - Osvobození“

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno a) a b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích 
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, bere na vě-
domí postup přípravy stavby „Bezbariérový chodník v ulici 
Hradišťská a ulici Osvobození v Boršicích - I. etapa“ a schvá-
lení příspěvku ze SFDI v maximální výši 4.673.000 Kč. Za-
stupitelstvo obce schvaluje přijetí poměrné části z 4.673 
tis. Kč příspěvku ze Státního fondu dopravní infrastruktury 
a pověřuje starostu obce Boršice uzavřením smlouvy o pro-
vedení díla „Bezbariérový chodník v ulici Hradišťská a ulici 
Osvobození v Boršicích - I. etapa“ s vítězem výběrového ří-
zení na tuto investici, tj. s budoucím dodavatelem stavby.

Zpevněná plocha u rodinných domů v ulici Hradská

• Zastupitelstvo obce schválilo zprávu starosty o postupu při 
realizaci stavby „Zpevněná plocha u rodinných domů v ulici 
Hradská“ a zároveň schvaluje postup při výběru zhotovitele 
stavby.

Chodník „Osvobození - Podevsí“

• Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu starosty o po-
stupu při přípravě stavby „Chodník Osvobození - Podevsí“. 

Konkurzní řízení na místo ředitele/ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Boršice, okres Uherské Hradiště, 
příspěvkové organizace

• Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu starosty o prů-
běhu konkurzního řízení na místo ředitele/ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Boršice, příspěvkové organizace. 

Nákládání s obecním majetkem

Věcné břemeno - Pozemkový fond ČR

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) 
zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů, vzalo na vědomí postup při zřízení 
věcného břemene jízdy a chůze ke stavbě č. p. 161 a st. par. 
698 a zmocňuje starostu obce Boršice ing. Romana Jílka 
k vyřízení věcného břemene jízdy a chůze ke stavbě č. p. 
161 a st. par. 698.

Věcné břemeno - žádost pana Císaře

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písmeno a) 
zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, schválilo zřízení věcného břemene na 
pozemcích č. 2990/5 a 2990/7 spočívající v právu umožňu-
jícím využití zatížených nemovitostí pro účely zřízení a pro-
vozování zařízení distribuční soustavy spočívající v umís-
tění venkovního vedení NN na části zatížené nemovitosti. 
Průběh a rozsah věcného břemene je vymezen v geome-
trickém plánu č. 958-39404/2010 zhotoveném firmou MDP 
GOE, s. r. o. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou 
úplatu 1.000 Kč + DPH. 

Věcné břemeno - pan Kempa

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) zá-
kona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, schválilo zřízení věcného břemene na 
pozemku č. 1715/1 spočívající v právu umožňujícím využití 
zatížené nemovitosti pro účely zřízení a provozování zaříze-
ní distribuční soustavy (kabelové vedení v délce 6 m) spo-
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čívající v umístění venkovního vedení NN na části zatížené 
nemovitosti. Průběh a rozsah věcného břemene je vymezen 
v geometrickém plánu č. 952-/269/2011 zhotoveném firmou 
HD Geo, s. r. o. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou 
úplatu 1.000 Kč + DPH.

Zřízení věcného břemene E.On - pan Kec

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) 
zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů, schválilo zřízení věcného břemene 
na pozemku č. 4904 spočívající v právu umožňujícím využití 
zatížené nemovitosti pro účely zřízení a provozování zaříze-
ní distribuční soustavy (kabelové vedení v délce 9 m) spo-
čívající v umístění venkovního vedení NN na části zatížené 
nemovitosti. Průběh a rozsah věcného břemene je vymezen 
v geometrickém plánu č. 964-352/2012 zhotoveném firmou 
HD Geo, s. r. o. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou 
úplatu 1.000 Kč + DPH.

Zřízení věcného břemene - Telefónica Czech Republik, a. s.

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) zá-
kona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, schválilo zřízení věcného břemene na 
pozemcích č. 760/368, 760/382, 760/194, 760/311, 1010/2, 
1010/9, 1010/13, 1141/1, 1141/2, 1141/3 a st. p. 915 spočí-
vající v právu umožňujícím využití zatížené nemovitosti pro 
účely zřízení a provozování zařízení podzemního komuni-
kačního vedení veřejné komunikační sítě - dvě trubky HDPE 
průměru 40 mm s instalovanými mikrotrubičkami a optickým 
kabelem, včetně kabelových souborů, zařízení a vytyčova-
cích bodů uložených pod povrchem země. Průběh a rozsah 
věcného břemene je vymezen v návrhu trasy předloženém 
firmou Sitel pod názvem 3GT2_Z_UH_UHBUC_OK, zpraco-
váno 03/2012. Věcné břemeno se zřizuje za jednorázovou 
úplatu 10.150 Kč + DPH. Zastupitelstvo obce zmocňuje sta-
rostu obce k podpisu smlouvy o smlouvě budoucí, která je 
nezbytná k přípravě stavby. Po zaměření skutečného prove-
dení stavby a předložení geometrického plánu bude věcné 
břemeno znovu předloženo zastupitelstvu ke schválení.

Prodej pozemku - paní Jarmila Zlámalíková

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) zá-
kona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, schválilo prodej části obecního po-
zemku p. č. 4830/11 o výměře dle geometrického plánu 
64,825 m2. Výlohy spojené s převodem pozemku hradí ku-
pující, tzn. znalecký odhad a poplatky za převod nemovitos-
ti.

Prodej pozemku - pan Pondělek

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) zá-
kona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, schválilo prodej pozemku p. č. 576 
o výměře 48 m2 panu Antonínu Pondělkovi, Boršice 697. 
Výlohy spojené s převodem pozemku hradí kupující. 

Nákup pozemků od manželů Burdových

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. 
a) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, schválilo nákup pozemku p. 
č. 4992/21 o výměře 41 m2, p. č. 4862/9 o výměře 16 m2 
a p. č. 4862 o výměře 22 m2 od manželů Svatopluka a Ma-
rie Burdových, bytem Boršice 575. Cena bude stanovena 
soudním znalcem a manželům Burdovým bude proplacen 
dvojnásobek této ceny. Náklady spojené s převodem po-
zemku hradí kupující.

Nákup pozemku od paní Věry Němcové

• Zastupitelstvo obce na základě ustanovení § 85 písm. a) zá-
kona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní zřízení), ve znění 

pozdějších předpisů, schválilo nákup pozemku p. č. 4285 
o výměře 1813 m2 od paní Věry Němcové, bytem Mnicho-
vická 719, Praha 4. Náklady spojené s převodem pozemku 
hradí kupující.

Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsa-
hu

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje Směr-
nici pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu pro 
obec Boršice. 

Smlouva o poskytnutí účelové neinvestiční dotace pro 
naši knihovnu z rozpočtu města Uherské Hradiště č. 
2012/0567/EKO-RF

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obec-
ní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schvaluje přijetí 
dotace na provoz knihovny a zmocňuje starostu obce Bor-
šice ing. Romana Jílka k podepsání smlouvy o poskytnu-
tí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Uherské 
Hradiště č. 2012/0567/EKO-RF mezi obcí Boršice a městem 
Uherské Hradiště.

Dodatek č. 2 - doplnění Smlouvy o dílo D2110714 s firmou 
CGM Czech, a. s.

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obec-
ní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schvaluje dodatek  
č. 2 ke Smlouvě o dílo D2110714 mezi obcí Boršice a firmou 
CGM Czech, a. s., a zmocňuje starostu obce Boršice ing. 
Romana Jílka k podepsání dodatku č. 2. - doplnění Smlouvy 
o dílo D2110714 s firmou CGM Czech, a. s.

Mandátní smlouva s firmou Unitendr, s. r. o.

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní 
zřízení) bere na vědomí postup starosty při organizaci výbě-
rového řízení na stavební akci „Bezbariérový chodník v ulici 
Hradišťská - Osvobození v Boršicích - I. etapa“ a zmocňuje 
starostu obce Boršice ing. Romana Jílka k podepsání man-
dátní smlouvy s firmou Unitendr, s. r. o. 

• Zefektivnění činností Obecního úřadu Boršice - projekt Ope-
račního programu Lidské zdroje a zaměstnanost - Výzva č. 
89 pro územně samostatné celky, mandátní smlouva s fir-
mou EUROPROFIN, s. r. o.

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích 
(obecní zřízení) bere na vědomí postup starosty při podání 
žádosti v rámci Operačního programu Lidské zdroje a za-
městnanost - Výzva č. 89 pro územně samostatné celky 
a zmocňuje starostu obce Boršice ing. Romana Jílka k po-
depsání mandátní smlouvy s firmou EUROPROFIN, s. r. o., 
se sídlem v Uherském Hradišti. 

Obnova krajinné zeleně v bažantnici Boršice, prioritní osa 
6 - Zlepšování stavu přírody a krajiny - výběr dodavatele, 
rozhodnutí SFŽP o poskytnutí podpory

• Zastupitelstvo obce Boršice na základě ustanovení § 84 
odst. 2 písmeno b) zákona č. 128/2000 Sb. O obcích (obecní 
zřízení) bere na vědomí postup starosty při organizaci výbě-
rového řízení na akci „Obnova krajinné zeleně v bažantnici 
Boršice, prioritní osa 6 - Zlepšování stavu přírody a krajiny“ 
a zmocňuje starostu obce Boršice ing. Romana Jílka k uza-
vření smlouvy o dílo na realizaci zakázky „Obnova krajinné 
zeleně v bažantnici Boršice“ s firmou FLORSTYL, s. r. o., 
Kunovice.
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KONKURZ 
na funkci ředitele/ředitelky Základní školy 
a Mateřské školy Boršice, 
okres Uherské Hradiště, příspěvkové organizace, 
v roce 2012

Dne 21. 6. 2012 proběhlo konkurzní řízení na pracovní místo ředitele/
ředitelky Základní školy a Mateřské školy Boršice a nebyl vybrán žádný 
z uchazečů. Podle zákona č. 472/2011 Sb., čl. II. přechodná ustanovení, 
odst. 5 písm. a) končil stávajícímu řediteli ZŠ výkon práce na daném místě 
vedoucího zaměstnance dnem 31. července 2012. Aby toto místo bylo ob-
sazeno a škola mohla řádně fungovat, byl vyhlášen nový konkurz. 

Rada obce Boršice schválila vyhlášení konkurzu na funkci ředitele/ředi-
telky Základní školy a Mateřské školy Boršice, okres Uherské Hradiště, pří-
spěvkové organizace. Konkurz byl vyhlášen způsobem dle vyhlášky MŠMT 
ČR č. 54/2005 Sb., tj. ke dni 22. 6. 2012 na úřední desce obce Boršice, 
a dále způsobem v místě obvyklým, tj. na internetových stránkách a v ka-
belové televizi obce Boršice.

Rada obce Boršice dále pověřila starostu organizací a přípravou kon-
kurzu v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. a vyhláškou MŠMT ČR č. 
54/2005 Sb. Dále rada obce na doporučení starosty obce schválila přizvat 
na základě § 2 odst. 5 vyhlášky č. 54/2005 Sb. zastupitele obce Mgr. Ma-
riana Vařečku, zastupitelku obce Mgr. Petru Dostálovou a starostu obce 
Stříbrnice Petra Matouška s hlasem poradním.

Případní uchazeči o místo ředitele/ředitelky měli podat své žádosti s po-
žadovanými dokumenty na podatelně OÚ Boršice do 16 hodin dne 31. 
7. 2012. První zasedání konkurzní komise proběhlo 1. 8. 2012 v kanceláři 
starosty. Konkurzní komise zasedala v šestičlenném složení. Byly otevřeny 
obálky od 12 přihlášených uchazečů. U některých přihlášek byly zjištěny 
nedostatky a na základě rozhodnutí konkurzní komise byli uchazeči, kteří 
nedodali veškeré podklady, vyzváni k doplnění svých žádostí, a to do 3. 8. 
2012. Dne 3. 8. 2012 zasedala konkurzní komise, projednala dodané pod-
klady k doplnění žádostí. U jednoho uchazeče bylo konstatováno, že i po 
doplnění své žádosti nesplňuje podmínky konkurzu, a proto byl z konkurzu 
vyloučen. Ostatním 11 uchazečům bylo písemně sděleno datum konání 
pohovoru u konkurzní komise, a to 20. 8. 2012 od 8 hodin v kanceláři sta-
rosty obce.

Dne 20. 8. 2012 proběhlo třetí kolo konkurzního řízení na obsazení pra-
covního místa ředitele/ředitelky Základní školy a Mateřské školy Boršice, 
okres Uherské Hradiště, příspěvkové organizace. V 8 hodin se dostavilo 
10 uchazečů konkurzu, vylosovali si pořadí, v jakém budou předstupovat 
před komisi, a byly s nimi zahájeny pohovory. Až po zahájení pohovorů se 
dostavil poslední jedenáctý uchazeč, který se však omluvil a z konkurzního 
řízení odstoupil. 

Po ukončení pohovorů s uchazeči konkurzní komise v pětičlenném 
složení a za přítomnosti přizvaných zastupitelů a starosty obce Stříbrnice 
vybrala nejvhodnější kandidáty na místo ředitele/ředitelky naší ZŠ a MŠ. 
Následně konkurzní komise určila konečné pořadí vhodných kandidátů pro 
výběr ředitele/ředitelky ZŠ a MŠ Boršice, a to v pořadí:

1) Mgr. Tomáš Kozák – ZŠ Boršice
2) Mgr. Tomáš Kordula – ZŠ Polešovice
3) Mgr. Josef Šrámek – manažer firmy
4) Mgr. Lenka Daníčková – ZŠ Boršice
5) Mgr. Blanka Andrýsková – ZŠ Ořechov
6) Mgr. Viktor Johaník – SPŠ Uherský Brod
7) Mgr. Ivo Vojtík – učitel 

Rada obce Boršice dne 20. 8. 2012 na svém 25. zasedání po zvážení 
doporučujícího stanoviska konkurzní komise rozhodla vybrat na pracovní 
místo ředitele prvního navrženého kandidáta Mgr. Tomáše Kozáka. Rada 
obce Boršice tímto jmenovala Mgr. Tomáše Kozáka ředitelem Základní ško-
ly a Mateřské školy Boršice, okres Uherské Hradiště, příspěvkové organi-
zace. 

Rada obce následně pověřila starostu obce vyhotovením jmenovací lis-
tiny pro nově jmenovaného ředitele ZŠ a MŠ Boršice a jeho uvedením do 
funkce. Rada obce dále pověřila starostu obce, aby ostatním kandidátům 
v konkurzu písemně oznámil výsledek konkurzního řízení.               Starosta

Pár slov ředitele školy na úvod…

Vážený čtenáři následujících řádků,

dovolte mi, abych se představil i těm, kteří se mnou 
prozatím nepřišli do kontaktu, a poskytl několik infor-
mací o sobě a o tom, kam bych chtěl, aby se škola pod 
mým vedením ubírala. Chtěl bych zároveň poděkovat 
radě obce, která mě do funkce jmenovala a dala mi 
tak důvěru pro mé další působení na naší škole. Ve 
školství působím s malou přestávkou od roku 1997, 
v Boršicích pak nepřetržitě od září školního roku 2007. 
Je mi 36 let, jsem ženatý a mám dvě dcery.

Byl bych rád, kdyby se mi mnohé, co jsem de-
klaroval ve své vizi dalšího rozvoje školy, podařilo 
uskutečnit. Ve škole dojde k určitým změnám, mou 
zástupkyní byla jmenována Mgr. Lenka Daníčková, 
štafetu výchovného poradenství po mně přebere Mgr. 
Radim Zapletal. Metodikem prevence sociálně-pato-
logických jevů zůstane Mgr. Alena Vlčková. Cílem ce-
lého pedagogického sboru samozřejmě bude nadále 
předávat znalosti a zkušenosti našim žákům tak, aby-
chom je co nejlépe připravili nejen pro volbu jejich 
příštího povolání, ale i do života obecně. 

Rádi bychom pokračovali v trendu „moderní ško-
ly“, školy, která nebude moderní pouze používáním 
moderních technologií, ale moderním přístupem k vý-
uce vůbec.

Vzdělávání ve škole probíhá podle vzdělávacího 
programu Škola pro život, jehož nedílnou součástí je 
i program Škola naděje, podle něhož jsou vyučováni 
žáci s lehčím mentálním postižením, a ŠVP pro před-
školní vzdělávání. Tyto ŠVP jsou koncipovány s ohle-
dem na potřeby žáků a možnosti školy. Průběžně jsou 
a budou i nadále konzultovány a doplňovány.

V dnešní době je nutno dbát na kvalitní výuku ci-
zích jazyků. V současnosti je posílena výuka Aj již od 
2. ročníku a dále pak 2 hodinami na II. stupni formou 
semináře. V letošním roce škola nabízela i výuku dru-
hého jazyka (Rj), což bychom rádi udrželi i v násle-
dujících letech. V případě zájmu žáků i jejich rodičů 
bude snahou školy zajistit i výuku jiného cizího jazyka.

Nedílnou součástí moderní doby, a tedy i školy, je 
i výuka IT. Výuka tohoto předmětu na naší škole je rov-
něž posílena a za výsledky, kterých naši žáci dosahují, 
není potřeba se stydět. I toto bychom rádi zachovali 
a pochopitelně i dále rozvíjeli. Je proto v plánu mo-
dernizovat počítačovou učebnu.

Během minulých pěti let došlo k markantnímu 
zlepšení výsledků ve vzdělávání. Dokládá to mimo 
jiné i neustále se zvyšující úspěšnost našich žáků 
v testování společností SCIO, kde se nám každým 
rokem daří dosahovat lepších výsledků, které nás 
řadí do lepší poloviny škol v této republice. Považuji 
za nutné tento trend nejen udržet, ale i dále výsledky 
zlepšovat.

Nedílnou součástí výchovně-vzdělávacího proce-
su je také vedení žáků ke kázni a k zodpovědnosti 
za své vlastní činy. Učitel, potažmo ředitel školy, by 
měl mít u svých žáků autoritu vybudovanou nikoliv na 
strachu, ale na vzájemné důvěře. Každý pedagogický 
pracovník musí žáka motivovat k dalšímu sebezdoko-
nalování. Je nutné si uvědomit, že spokojený a psy-
chicky vyrovnaný žák je více než polovina „pedago-
gického“ úspěchu.

Za pozornost děkuje Mgr. Tomáš Kozák, ředitel školy



- 6 -

Volnočasové sportovní centrum Boršice 
Výstavba sportovního centra probíhá podle schváleného harmonogramu stavby. Bylo zpracováno a odevzdáno I., II. a III. 

monitorovací hlášení s žádostí o platbu pro Regionální operační program Střední Morava. Z první žádosti bylo z fakturované 
částky 8.041.000 Kč za provedené práce dotací proplaceno 5.268.000 Kč, z druhé žádosti z fakturované částky 8.200.000 Kč 
bylo dotací proplaceno 5.373.000 Kč a v třetí žádosti z fakturované částky 7.750.000 Kč bude dotací proplaceno 6.557.000 Kč.

V posledních měsících byla na stavbě dokončena fasáda, propojení budovy základní školy tzv. propojovacím krčkem, kte-
rým budou do budovy haly chodit žáci školy. Byly ukončeny  veškeré práce obkladačské, elektrikářské a instalatérské v části 
šaten, koupelen a chodeb. V prostorách haly byla dokončena montáž protihlukového stropu, obložení stěn a montáž osvět-
lení. Po mnoha jednáních byla vybrána konečná podoba podlahy. Začíná pokládka finální podlahy jak v hale, tak v ostatních 
prostorách sportovního centra. Probíhají práce na úpravě okolí sportovní haly. Budují se nové chodníky a odstavné plochy dle 
projektové dokumentace. 

Byla vypsána veřejná soutěž na dodávku vybavení vestibulu, chodeb a šaten sportovní haly. Vybavení samotné haly spor-
tovním nářadím je součástí dodávky celé stavby.  Starosta

Bezbariérový chodník „Hradišťská - Osvobození“
V letošním roce jsme opět podali žádost na Státní fond dopravní infrastruktury (SFDI) za účelem získání finančního příspěv-

ku z rozpočtu státu na stavbu „Bezbariérový chodník Hradišťská – Osvobození – I. etapa“. Projektovou dokumentaci vyhotovila 
firma STAVO-NEF, s. r. o., z Veselí nad Moravou. Rozpočet stavby, chodníku od zdravotního střediska po ulici Stoprounská 
o celkové délce 751 m, činí před veřejnou soutěží 6.888.000 Kč. Projektová dokumentace byla na SFDI konzultována a žádost 
o příspěvek byla dne 17. 2. řádně podána. Pak jsme netrpělivě čekali na výsledek ze zasedání výboru fondu.

Zasedání výboru SFDI ČR č. 111, které proběhlo až dne 29. 6. 2012 v Praze (po několikátém přesunutí termínu), schválilo 
svým usnesením č. 886 státní finanční příspěvek v maximální výši 4.673.000 Kč pro naši obec na akci „Bezbariérový chodník 
v ulici Hradišťská a ulici Osvobození v Boršicích – I. etapa“. (Pro zajímavost – je to třetí příspěvek pro naši obec, současně byl 
také schválený již 11. finanční příspěvek pro Staré Město a první příspěvek na chodník pro Osvětimany.)

V současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby, kterým byla pověřena firma Unitender, s. r. o., z Ostravy. Po 
výběrovém řízení dojde ke snížení celkové ceny stavby a následně ke snížení finančního příspěvku ze SFDI. Chodník by měl 
být hotov do konce letošního roku. V případě nepříznivého počasí budeme žádat SFDI o přesunutí termínu dokončení stavby 
do příštího roku.  Starosta

Zpevněná plocha - chodník v ulici Hradská
Původní předpoklad byl, že stavba bude hotova 

na začátku září letošního roku. 

Realizace stavby „Zpevněná plocha - chodník 
v ulici Hradská“ se však opozdila z důvodu výběro-
vého a stavebního řízení.

V současné době byl vybrán dodavatel stavby. 
K výběrovému řízení byly doručeny 4 nabídky:

1/ DIPS Zlín  - nabídka  535.751 Kč

2/ Slovácká stavební s. r. o.  - nabídka 583.620 Kč 

3/ ZESS a. s. - nabídka 542.627 Kč

4/ Horman Buchlovice - 553.171 Kč

Komise pro vyhodnocování nabídek vybrala jako 
nejvýhodnější nabídku firmu DIPS Zlín. Firma předlo-
žila nejnižší cenu. Také na základě výborných referencí 
(stavba chodníku Kyjovská a další stavby ve Zlínském 
kraji) vyhodnotila komise tuto nabídku jako nejlepší.  

Starosta
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Soutěž O nejlepší obecní a městský zpravodaj
Do prvního ročníku soutěže O nejlepší obecní a městský zpravodaj, kterou vyhlásily KPES FF Univerzity Palackého v 

Olomouci, Civipolis, o. p. s., Unives.eu a Angelus Aureus, o. p. s., u příležitosti svátku slovanských věrozvěstů a již tradičních 
Dnů lidí dobré vůle na Velehradě, přihlásily obce a města z celé ČR 388 zpravodajů. 

Úkolem poroty, ve které zasedali zástupci vyhlašovatelů, novináři a profesionální fotograf, bylo zhodnotit došlé zpravoda-
je, a to nejen po stránce obsahové, grafické, ale vzít v potaz i celkový dojem zpravodaje. Všechny zpravodaje byly hodnoce-
ny průběžně, tak jak postupně přicházely.

Porota pracovala ve složení Marie Šuláková, redaktorka Zpravodaje Spolku pro obnovu venkova, Ing. Hana Gregorová, 
pracovnice Centra pro spolupráci VŠ a moravského venkova, Mgr. Josef Kořenek, Angelus Aureus, o. p. s., organizátor Dnů 
dobré vůle na Velehradě, PhDr. Petr Orság, Ph.D., vedoucí Katedry žurnalistiky FF UP, Vladislav Galgonek, dlouholetý foto-
graf ČTK, Mgr. Karel Páral, novinář, Doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D., politolog z Katedry politologie a evropských studií FF UP. 
Do užšího výběru se dostalo 14 zpravodajů v kategorii obecních zpravodajů a 16 zástupců nejlepších zpravodajů městských. 

Porota hodnotila pouze zpravodaje, v tak velkém objemu a krátkém čase nebylo možné zohlednit, zda se jedná o malou 
obec, či obec větší, ani to, zda zpravodaj vydává úřad, nebo si najímá profesionály. Což platí samozřejmě i pro města. 

Vyhlášení výsledků soutěže se uskutečnilo ve středu 4. 7. 2012 na 
Obecním úřadě na Velehradě. První v kategorii městských i obecních zpra-
vodajů obdrželi finanční odměnu 10 tisíc Kč. Všichni, kteří se umístili na 
prvních pěti místech v obou kategoriích, převzali ocenění z rukou ministra 
financí ing. Miroslava Kalouska a olomouckého arcibiskupa Mons. Jana 
Graubnera.

Vítězové v kategorii městských zpravodajů:

1. Mostecké listy (vydává statutární město Most)
2. Chlumecké listy (vydává město Chlumec nad Cidlinou)
3. Radniční listy (měsíčník občanů statutárního města Olomouce)
4. Zpravodaj města Bystřice pod Hostýnem
5. Zpravodaj Městského úřadu Lanžhot

Vítězové v kategorii obecních zpravodajů:

1. Bílovický zpravodaj (vydává Zastupitelstvo obce Bílovice nad Svitavou)
2. Troubecký zpravodaj (vydavá Obecní úřad Troubky)
3. Magazín ze života obce Hvozdná (vydává Obecní úřad Hvozdná)
4. BORŠICKÝ ZPRAVODAJ (vydává Obecní úřad Boršice)
5. Čejč dnes (zpravodaj Obecního úřadu v Čejči)

Touto cestou bych chtěl poděkovat především naší kronikářce a kni-
hovnici paní Víchové, která má v náplni práce přípravu obecního zpravo-
daje. Také děkuji všem přispěvatelům do obecního zpravodaje. Bez Vašich 
příspěvků bychom takovéto ocenění určitě nezískali.    

         Starosta

Sociální komise informuje

Pomoc v hmotné nouzi
Systém pomoci v hmotné nouzi
• Upravuje zákon č. 111/2006 Sb., o pomoci v hmotné nouzi, 

ve znění pozdějších předpisů.
• Je moderní formou pomoci osobám s nedostatečnými pří-

jmy, motivující tyto osoby k aktivní snaze zajistit si prostřed-
ky k uspokojení životních potřeb. Je jedním z opatření, kte-
rými Česká republika bojuje proti sociálnímu vyloučení.

• Vychází z principu, že každá osoba, která pracuje, se musí 
mít lépe než ta, která nepracuje, popřípadě se práci vyhýbá.

Zákon o pomoci v hmotné nouzi
• Vymezuje situace spojené s nedostatečným zabezpečením 

základní obživy, bydlení a mimořádnými událostmi.
• Napomáhá řešení některých nárazových životních situací. 

Stanovuje, že každá osoba má nárok na poskytnutí základ-
ních informací, které vedou nejenom k řešení její současné 
situace, ale i k předcházení vzniku hmotné nouze. Nedílnou 
součástí pomoci v hmotné nouzi je sociální práce s klienty.

• V oblasti pomoci v hmotné nouzi plní v rámci sociální práce 

některé úkoly rovněž pověřené obecní úřady, obecní úřady 
obcí s rozšířenou působností a újezdní úřady.

Osoba v hmotné nouzi
• Jde v zásadě o stav, kdy osoba či rodina nemá dostatečné 

příjmy a její celkové sociální a majetkové poměry neumož-
ňují uspokojení základních životních potřeb na úrovni ještě 
přijatelné pro společnost. Současně si tyto příjmy nemůže 
z objektivních důvodů zvýšit (uplatněním nároků a pohle-
dávek, prodejem nebo využitím majetku) a vyřešit tak svoji 
nelehkou situaci vlastním přičiněním.

V hmotné nouzi není osoba,
• která prokazatelně neprojevuje snahu zvýšit si příjem vlast-

ním přičiněním,
• která není v pracovním nebo obdobném vztahu, nevykoná-

vá samostatnou výdělečnou činnost a není vedena v evi-
denci uchazečů o zaměstnání,

• která je vedena v evidenci uchazečů o zaměstnání a bez 
vážných důvodů odmítla vykonávat krátkodobé zaměstnání 
nebo účastnit se v cíleném programu k řešení zaměstnání,
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• které nevznikl nárok na nemocenské nebo jí náleží ve sníže-
né výši, a to z důvodu, že si přivodila pracovní neschopnost 
úmyslně,

• která je osobou samostatně výdělečně činnou a její příjem 
po odečtení přiměřených nákladů na bydlení nedosahuje 
částky živobytí proto, že se nepřihlásila k nemocenskému 
pojištění,

• které za neplnění povinností zákonného zástupce dítěte 
spojených s řádným plněním povinné školní docházky byla 
uložena sankce,

• která nastoupila výkon zabezpečovací detence nebo trestu 
odnětí svobody nebo byla vzata do vazby.

Dávky a jejich výplata
• Dávkami, kterými se řeší pomoc v hmotné nouzi, jsou: 
 1. příspěvek na živobytí
 2. doplatek na bydlení
 3. mimořádná okamžitá pomoc
• O dávkách pomoci v hmotné nouzi rozhodují a vyplácejí je 

příslušné krajské pobočky Úřadu práce ČR.

Příspěvek na živobytí
• Je základní dávkou pomoci v hmotné nouzi, která pomáhá 

osobě či rodině při nedostatečném příjmu.
• Nárok na příspěvek na živobytí vzniká osobě či rodině, po-

kud po odečtení přiměřených nákladů na bydlení nedosa-
huje příjem této osoby či rodiny částky živobytí.

• Částka živobytí je stanovena pro každou osobu individuál-
ně, a to na základě hodnocení její snahy a možností. Pro 
stanovení živobytí rodiny se jednotlivé částky živobytí osob 
sčítají. Částka živobytí se odvíjí od částek existenčního a 
životního minima.

• Částka živobytí u osoby, která dluží na výživném pro ne-
zletilé dítě částku vyšší než trojnásobek stanovené měsíční 
splátky, činí částku existenčního minima, případně zvýše-
nou z důvodu dietního stravování.

• Částka živobytí u osoby, která je vedena v evidenci ucha-
zečů o zaměstnání a v posledních 6 kalendářních měsících 
před podáním žádosti o dávku pomoci v hmotné nouzi jí byl 
skončen základní pracovněprávní vztah z důvodu porušení 
povinnosti vyplývající z právních předpisů vztahujících se 
k jí vykonávané práci zvlášť hrubým způsobem nebo s ní 
byl skončen jiný pracovní vztah z obdobného důvodu, činí 
částku existenčního minima, případně zvýšenou z důvodu 
dietního stravování.

• Částka živobytí u osoby, které je poskytována zdravotní 
péče ve zdravotnickém zařízení po celý kalendářní měsíc, 
činí částku existenčního minima, případně zvýšenou z dů-
vodu dietního stravování.

• Výše příspěvku na živobytí se stanovuje jako rozdíl mezi 
živobytím osoby či rodiny a jejich příjmem, od kterého se 
odečtou přiměřené náklady na bydlení. (Přiměřené náklady 
na bydlení jsou odůvodněné náklady na bydlení, maximál-
ně však do výše 30 %, v Praze 35 %, příjmu osoby či rodi-
ny).

Doplatek na bydlení
• Druhá dávka pomoci v hmotné nouzi řeší nedostatek příjmu 

k uhrazení nákladů na bydlení tam, kde nestačí vlastní pří-
jmy osoby či rodiny včetně příspěvku na bydlení ze systému 
státní sociální podpory.

• Dávka je poskytována nájemci nebo vlastníkovi bytu, který 
má nárok na příspěvek na živobytí.

• Zákon umožňuje poskytnout doplatek na bydlení i ve výji-
mečných případech, kdy žadatel nemá nárok na příspěvek 
na živobytí, případně i žadateli, který využívá jinou než ná-
jemní formu bydlení.

• Výše doplatku na bydlení je stanovena tak, aby po zapla-

cení odůvodněných nákladů na bydlení (tj. nájmu, služeb s 
bydlením spojených a nákladů za dodávky energií) zůstala 
osobě či rodině částka živobytí.

• Výplata doplatku na bydlení je časově omezena na 84 mě-
síce v období posledních 10 kalendářních let. Toto omezení 
neplatí pro domácnosti sestávající výlučně z osob starších 
70 let a pro osoby se zdravotním postižením, které bydlí v 
pro ně postavených nebo upravených bytech.

Mimořádná okamžitá pomoc
Je poskytována osobám, které se ocitnou v situacích, kte-

ré je nutno bezodkladně řešit. Zákon stanoví šest takových 
situací:
1. Nejsou plněny podmínky pro poskytnutí opakovaných dá-

vek, ale v případě neposkytnutí pomoci osobě hrozí vážná 
újma na zdraví. Dávku lze poskytnout v částce, která doplní 
příjem osoby do výše existenčního minima (v případě neza-
opatřeného dítěte do životního minima).

2. Postižení vážnou mimořádnou událostí (živelní pohroma, 
větrná pohroma, ekologická havárie, požár apod.) Dávku 
lze poskytnout až do výše 15násobku částky životního mini-
ma jednotlivce, tj. až do výše 51 150 Kč.

3. Nedostatek prostředků k úhradě jednorázového výdaje 
spojeného např. se zaplacením poplatku za vystavení du-
plikátů osobních dokladů nebo v případě ztráty peněžních 
prostředků. Dávku lze poskytnout až do výše tohoto jedno-
rázového výdaje.

4. Nedostatek prostředků k nákupu nebo opravě předmětů 
dlouhodobé potřeby. Dávku lze poskytnout až do výše těch-
to výdajů, maximálně však v průběhu kalendářního roku do 
výše 10násobku částky životního minima jednotlivce, tj. až 
do částky 34 100 Kč.

5. Nedostatek prostředků k uhrazení odůvodněných nákladů 
vznikajících v souvislosti se vzděláním nebo se zájmovou 
činností nezaopatřených dětí a na zajištění nezbytných čin-
ností souvisejících se sociálněprávní ochranou dětí. Dávku 
lze poskytnout až do výše těchto výdajů, maximálně však v 
průběhu kalendářního roku do výše 10násobku částky ži-
votního minima jednotlivce, tj. až do částky 34 100 Kč.

6. Ohrožení sociálním vyloučením. Jde např. o situace osob 
vracejících se z vězení, z dětského domova a z pěstounské 
péče po dosažení zletilosti nebo po ukončení léčby chorob-
ných závislostí. Dávku lze poskytnout až do výše 1000 Kč. V 
průběhu roku může být poskytnuta opakovaně, součet však 
nesmí překročit 4násobek částky životního minima jednot-
livce, tj. maximálně částku 13 640 Kč.

Řízení o přiznání dávky
• Řízení o přiznání dávek je zahájeno na základě podání žá-

dosti na předepsaném tiskopisu, který je k dispozici na kraj-
ských pobočkách Úřadu práce ČR nebo ho lze nalézt na 
internetových stránkách http://portal.mpsv.cz/.

• Žádosti o dávky pomoci v hmotné nouzi se podávají na pří-
slušné krajské pobočce Úřadu práce ČR podle místa trvalé-
ho pobytu občana.

• V rámci řízení se posuzuje, zda je osoba či rodina skutečně 
v hmotné nouzi a zda splňuje podmínky nároku na přísluš-
nou dávku. V konečné fázi se pak stanovuje výše dávky. 
Jednotný postup na celém území České republiky zabez-
pečuje jednotný informační systém práce a sociálních věcí.

Upozornění
Uvedené informace jsou pouze zjednodušené a orientační. 

Úplné podmínky pro přiznání dávek pomoci v hmotné nouzi 
jsou uvedeny v právním předpise nebo je na základě podrob-
nějších znalostí o konkrétní situaci vysvětlí pracovníci krajské 
pobočky Úřadu práce ČR.

Mgr. Petra Dostálová
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Cyklistická stezka Boršice - Stříbrnice
Na stávající silnici Boršice - Kyjov (II/422) se každým rokem zvyšuje provoz mo-

torových vozidel. Záměrem sousedních obcí Boršice a Stříbrnice bylo vybudování 
nové cyklistické stezky pro bezpečnější pohyb cyklistů mezi oběma obcemi. Cyk-
listická stezka vlastně propojila sportovní areál v Boršicích se sportovním areálem 
ve Stříbrnicích. 

Slavnostní otevření, pořádané společně s obcí Stříbrnice, proběhlo za pěkného 
počasí v pátek 10. 8. 2012 v 15 hodin. Z boršického sportovního areálu směrem do 
Stříbrnic vyjelo na kolech prohlédnout si stavbu přibližně 350 zájemců. Na hranici 
katastrů obcí byli všichni účastníci pohoštěni stříbrnickou „dobrou vodou“ a ko-
láčky. Ve Stříbrnicích u fotbalového hřiště bylo pro účastníky slavnostního otevření 
zajištěno občerstvení. Souběžně se slavnostním otevřením se během odpoledne 
konala prezentace cyklistického historického klubu z Veselí nad Moravou a byly 
připraveny dárky pro nejmladší a nejstarší cyklistické účastníky.

V průběhu letošního roku bude cyklostezka vybavena stojany na kola, lavičkami 
a odpočivadly pro cyklisty. Příští rok budou dokončeny sadovnické úpravy levé i 
pravé strany cyklostezky. Probíhá jednání o osvětlení trasy cyklistické stezky. 

Stezka se začala stavět v únoru 2012 a dokončena byla v červenci 2012.

Celková délka cyklostezky je 1982 m a šířka 3 m, z toho 1434 m je dlouhý bor-
šický úsek a 548 m stříbrnický úsek. V délce 200 m byla u areálu firmy XAVERgen 
rozšířena na 4 m z důvodu pohybu těžké zemědělské techniky, která by stezku o 
šířce 3 m v daném úseku poničila a také by se jinak nedostala na pole v této části 
katastru obce.

V průběhu výstavby se muselo na boršickém úseku vyřešit několik závažných 
problémů, jako byla opěrná zeď, měkké podloží, dodatečná jednání s majiteli po-
zemků a dokonce hledání některých z nich. 

Cyklistická stezka byla vybudována za přispění Státního fondu dopravní infra-
struktury ve výši 7.900.000 Kč. Podíl obce Stříbrnice činil 2.000.000 Kč, podíl obce 
Boršice byl ve výši 4.600.000 Kč. Celková cena díla je 14.500.000 Kč.
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DOMOV POKOJNÉHO STÁŘÍ BORŠICE

Tradice trochu v jiném duchu
Tradiční stavění máje bylo z časových důvodů programově méně náročné. Májku 

jsme napentlili společně s klienty Denního centra sv. Ludmily. Májka byla dobře rostlá 
a, jako každý rok, i čarodějnice přistála na svém místě. Zazpívali jsme si společně s 
Kouťáky a vedením charity a poseděli pod májkou.

Aby naši klienti 
nepřišli o zábavu, 
domluvili jsme se, že 
při kácení máje mu-
síme připravit něja-
kou tu srandu. A tak 
se skutečně i stalo. 
Máj jsme pokáceli na 
Den dětí 1. 6. 2012. 
Sešli jsme se v jídelně domova a k poslechu začal hrát pan Ka-
pitán, náš oblíbený muzikant. Za chvíli dorazily „děti ze školky“ 
a předvedly pásmo písniček, básniček a říkadel. Paní učitelka 
se snažila zkrotit dva zlobivé chlapečky, ale dalo jí to spoustu 
práce. Nakonec se vystoupení velmi podařilo a obyvatelé do-
mova se hodně nasmáli. 

Nezklamalo ani vystoupení Kouťáků a dvou Šlapeťáků, kteří 
za doprovodu pana Kapitána zazpívali pásmo písniček. 

Taky nás velmi potěšilo vystoupení dětí z MŠ Boršice u příležitosti Dne matek. Bylo to nádherné pásmo lidových písniček s 
tanečky v krojích. Děti byly krásně připravené, zpívaly a tancovaly a babičky, ale i dědečci byli velmi dojatí.  

Chtěla bych poděkovat paní vedoucí učitelce Dagmar Cilečkové a ostatním paním učitelkám za úžasný program. Vždycky 
nás návštěva dětí nejen z MŠ, ale i ZŠ potěší. Již nyní se těšíme na jejich návštěvu ke Dni seniorů.

Pavla Zahrádková
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Výzva pro zájemce o bydlení v pečovatelských bytech 
v domech Na Podevsí a U Dolního mlýna

Oznamujeme všem případným zájemcům o bydlení v pečovatelských bytech v domech Na Podevsí a U Dolního mlýna, 
že jsou ještě volná místa pro ubytování.

Podrobné informace o podmínkách možnosti získání bydlení v těchto domech se dozvíte na podatelně Obecní-
ho úřadu v Boršicích nebo na telefonním čísle 602 789 907.

Aktivity a činnosti uživatelů Centra denních služeb pro seniory v Boršicích
V letním období sluneční pa-

prsky nejen vchází přes okno do 
našich domovů, ale také rozjasňu-
jí naše tváře a vykouzlují na nich 
úsměv. V letních dnech se uživate-
lé vydali do cukrárny v Boršicích. 
Nejen že si v cukrárně dali záku-
sek, ale ještě se prošli po okolí 
Boršic, kde se pokochali krásnou 
letní přírodou.

V dubnu navštívili divadelní 
představení Kdyby tisíc klarinetů 
ve Slováckém divadle v Uherském 
Hradišti. Představení se uživate-
lům velmi líbilo, protože jim při-
pomnělo písničky od známých 
zpěváků: Evy Pilarové, Waldema-
ra Matušky, Hany Hegerové atd. a 
mohli se tak vrátit pomocí těchto 
písní do svých mladých let. 

Uživatelé Centra denních slu-
žeb pro seniory vytvořili přáníčka 
pro lidi v misiích s náboženskou 
tematikou a doufají, že se přáníč-
ka dostanou co nejdál do světa a 
udělají co nejvíce radosti. A radost 
a pohodu přejeme také všem na-
šim spoluobčanům.
Zpracovala: Mgr. Radka Stuchlíková

VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA • VÝZVA
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Tajemná vlastnost vína 
Mezi rostlinami, jejichž plody lidé zkvašují, vy-

nikla výrazně a rychle vinná réva. 

Vinný keř roste rychle a má bohatou plodnost i 
ve vyprahlé a kamenné půdě. Je spíše přízemního 
vzrůstu a dobře vzdoruje větrům a bouřkám.

Vinná réva skýtá širokou škálu odrůd, tvarů a 
vůní. Zkvašená šťáva z vylisovaných hroznů po-
skytuje množství druhů přírodních vín, která se 
dají ještě různě mísit. 

Staří Řekové říkávali, že Dionýsos, bůh vína 
a první vinohradník, zúrodňoval kmen vinné révy 
postupně kostmi ptáků, poté lvů a zakončil kostmi 
osla. To je symbolika alkoholického opojení: leh-
kost, poté překypování energií a nakonec otupělá 
netečnost. 

Starý zákon zmiňuje vinnou révu jako první 
plodinu vypěstovanou po potopě. Pro usedlé ná-
rody vinice symbolizuje lásku a přilnutí k půdě, a 
právě toto přilnutí a láska k rodné půdě dává vínu 
zvláštní osobní kouzlo. Je to pak víno, kterému se 
žádné jiné nevyrovná.

Ve všech náboženstvích, u kterých víno tvoří 
součást jejich obřadů, to vždy musí být víno pří-
rodní, bez cizích prvků, ať už chemických či ji-
ných. 

Každý národ, každá vrstva, každý kmen spatřu-
je dojemnou mystiku v cyklu ročních prací na vini-
ci: v jarním stříhání, v letním stříhání, ve vinobraní, 
ve výrobě vína, v jeho přetáčení, stáčení do amfor, 
či později do sudů a láhví.

Přírodní víno je citlivé a rozverné jako žena a 
podobně je i vzrušující. Svoji důležitost má i přetá-
čení vína a jeho stáčení do láhví – jedná se hlavně 
o čistotu nádob a svoji roli hraje i zdravotní stav 
vinaře. Důvod této nezbytné péče plně potvrdil 
objev bakterií a jejich fermentů. Na co přišla věda, 
to vinaři už odedávna věděli ze svých zkušeností. 

Vinaři pracující ve sklepích jsou jakousi na-
pjatou nití kouzelně spojeni se svými předchůdci 
pracujícími v jeskyních. Pracují ve stále čerstvém 
ovzduší, hluboké ticho je zde nesměle přerušova-
né jen gesty sklepníka, odkapáváním kapek z pípy 
vaničky, nebo někdy podivným zvukem uvolňují-
cím se z otvorů zátek sudů. 

Přirozeně že tato božsky klidná atmosféra na-
vozuje meditaci, vnitřní pohodu, druží se i radost z 
úspěchu, což prospívá především vínu, které zde 
přichází na svět. 

Vinaři jsou vlastně  pravými ekology – kteří o 
tom však nemluví, ba ani si to neuvědomují, pro-
tože jim to je naprosto přirozené. 

Karel Pinka

SLOVÁCKÉ SLAVNOSTI VÍNA 
A OTEVŘENÝCH PAMÁTEK

UHERSKÉ HRADIŠTĚ 8. – 9. ZÁŘÍ 2012

V sobotu se na nádvoří františkánského kláštera 
představí mikroregion Buchlov.

14.00 - 14.15 - CM a FS Pentla
14.20 - 14.40 - DH Boršičanka

Na nádvoří Staré radnice se představí 
mikroregion Staroměstsko.

13.10 - 13.25 - CM a FS Pentla
13.30 - 13.45 - DH Boršičanka

ODJEZD AUTOBUSU Z BORŠIC 
OD VARMUŽOVY PEKÁRNY JE V SOBOTU 

8. ZÁŘÍ 2012 V 7.30 HODIN.

Zájemci o výrobu a prodej 
vlastních bramborových specialit 

na těchto slavnostech se mohou přihlásit 
do 11. 9. 2012 na podatelně OÚ Boršice.

Obec Boršice Vás zve 22. 9. 2012 na

I. Boršické burčákové slavnosti 
a folklorní festival

Program: 

13:00 Slavnostní průvod souborů obcí
14:00   DFS Stankovčan 
14:15 Děcka z Kunovic
14:40 DFS Pentlička 
15:00 FS a CM Pentla
15:30 FS Dolněmčan
16:00 FS Lučina a Spolek Odvážných
16:25  FS a CM Soláň
17:00 Mužský pěvecký sbor Stoprounští vinaři
17:15 Mužský pěvecký sbor z Boršic u Blatnice
17:30 Ženský pěvecký sbor Opatovčan
17:45 DH Váhovanka
19:30 Taneční zábava s CM Pentla a CM Soláň

Souběžně bude probíhat doprovodný program zaměřený na 
ochutnávku a zpracování hroznů, košt burčáku a vína, ochutnávku 
hroznových specialit a ukázky lidových řemesel.



- 13 -

Hody v roce 1955
Starší stárci: Růžena Cigošová (Kašpaří-
ková) a Teofil Krpálek
Mladší stárci: Františka Panáčková (Do-
ložílková) a Josef Doložílek

Hodová chasa v roce 1955

Hody v roce 1956
Starší stárci: Zdeňka Gottwaldová (Durníková) a František Durník. Mladší stár-
ci: Antonie Bilíková (Klučková) a Valerio Gabriel

Hody v roce 1978
Mladší stárci: Eva Pavlínková (Tománková) a Karel Brázdil

Hody v roce 1960
Starší stárci: Ludmila Opravilová (Hem-
zová) a Ladislav Šebela
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Hody v roce 1969 
Zleva: Pavel Kedroň, Marie Fryštáková (Hlaváčková), paní Andrýs-
ková, Marie Andrýsková, pan Andrýsek, Josef Franta

Hody v roce 1978
Starší stárci: Zdeňka Fojtíková (Skupinová) a Josef Vávra

Hody v roce 1990
Mladší stárci: Barbora Durníková (Vávrová) a Pavel 
Brzica

Hody v roce 1983
Starší stárci: Jitka Durníková (Ryndová) a Josef Gabriel

Hody v roce 1989
Starší stárci: Jana Mazůrková (Zachová) a Petr Klučka 
Mladší stárci: Jitka Špalková (Gottwaldová) a Svatopluk Staufčík 

Hody v roce 1988
Mladší stárci: Andrea Žmolíková (Pavlíková) a Ladislav Buchtík
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Hody v roce 1995
Mladší stárci: Hana Verbíková (Polášková) a Drahomír 
Dvouletý

Hody v roce 1992
Starší stárci: Markéta Tomášů (Mlčáková) a Petr Gottwald

Hody v roce 1961-1962 (?)
Náhradníci za hody, které se nekonaly…
Antonín Skládal a Josef Krpálek, starosta: Josef Závoda

Hody v roce 1978
Náhradníci:  zleva: Miloslav Tománek, Blažena Bilíková (Měšťán-
ková), Jindřich Hlaváček

Hody v roce 1992
Mladší stárci: Eva Pochylá (Bilková) a Václav Dvořák
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Hody v roce 1998
Mladší stárci: Martina Hlaváčková (Martináková) a Tomáš Martinák

Hody v roce 1964
Starší stárci: Marie Krpálková (Hrančíková) a František Cigoš

Hody v roce 1972
Starší stárci: Božena Hlaváčková (Krpálková) a Josef Krpálek 
Mladší stárci: Marie Strašáková (Šoustková) a Pavel Tomášů

Hody v roce 1974
Starší stárka: Marie Frantová (Heliová)
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Ve zpravodaji č. 1/2012 jsou uvedeny paměti Rudolfa Pavlínka VII.
Pokračujeme.

Paměti Rudolfa Pavlínka

VIII.
Ve Francii jsme po vylodění zaujali bojo-
vé pozice okolo přístavu Dunkerque. V 
tomto významném přístavu se po invazi 
zachytila a opevnila silná jednotka ně-
mecké armády. Měla zde dlouhá léta za-
budována nejsilnější děla. Z nich Němci 
stříleli přes kanál La Manche až na Anglii. 
Po obklíčení Dunkerque tato děla upravili 
tak, aby mohla střílet na naše pozice. 
Naším úkolem nebylo přístav Dunkerque 
dobýt, stálo by to zcela zbytečné obě-
ti, ale udržovat tuto početnou armádu 
v obklíčení do konce války, neboť v té 
době již nikdo nepochyboval o porážce 
Německa, byla to jen otázka času. Ten-
to úkol jsme plnili až do 9. května roku 
1945, kdy se německá armáda v Dun-
kerque vzdala.
V Dunkerque jsem byl přidělen k dělo-
střeleckému pluku. Musel jsem přímo v 
boji prodělat nutný výcvik. Velitel baterie 
měl tank, z kterého řídil palbu při tan-
kovém útoku, a musel proto jet v první 
pozici. Při pevné frontě sloužil tank jako 
pozorovatelna k řízení palby. Proto jsme 
museli čtyři z každé baterie prodělat na-
rychlo kurz. Výcvik všech funkcí, tedy 
střelec, radista i řidič, a to za 14 dnů. Za 
tak krátkou dobu jsme to samozřejmě 
nemohli dobře zvládnout, ale za války to 
jinak nejde a nejlepší praxe je v boji.
Nejlíp jsem asi zvládl funkci radisty, proto 
mi byla také tato funkce u velitele přidě-
lena. K řízení jsem nejspíš neměl velký 
talent. Jednou při výcviku jsme jeli z ně-
jakého kopce po hladké vozovce a asi 
jsem nějak silněji zatáhl za jednu páku, 
tank se několikrát otočil na místě, až se 
zastavil opět ve správném směru. Velitel 
tanku zřejmě nevěděl, co se děje, začal 
z věže řvát, ale já jel dál, jako by se nic 
nestalo. 
Naše baterie zaujala postavení na jižním 
křídle nedaleko moře. Němcům u Dun-
kerque jsme nedali moc spát, odstře-
lovali jsme jejich pozice neustále, ba i 
v noci. Bylo to pro nás zadostiučinění, 
vrátit jim alespoň něco z toho zla, které 
způsobili nejenom naší vlasti, ale i ostat-
ním porobeným národům. Naše bojová 
nálada tehdy byla výborná. Když jsme 
se dozvěděli o Slovenském národním 
povstání, měli jsme nesmírnou radost z 
toho, že i doma začíná odboj proti Něm-
cům, a byli jsme na to hrdí.
Měli jsme tam také dvě čsl. děla, která 
nám v roce 1939 Němci sebrali. Zane-
chali je tam při ústupu. Taky jsme si z 
nich zastříleli, ovšem pak jsme se na ně 

už jen dívali, nebylo nábojů.
V jednom úseku fronty měli Němci ob-
sazenou továrnu, která byla vysunuta a 
sloužila jim jako opěrný bod s dobrým 
rozhledem na naše pozice. Proto byl v 
říjnu 1944 proveden na tuto vysunutou 
pozici tankový útok, který naše baterie 
podporovala a zúčastnila se ho. Náš 
tank velitele baterie prováděl útok spolu 
s tankovou jednotkou a řídil palbu na ne-
přátelské pozice. Vysunutý úsek Němců 
byl asi po čtyřech hodinách boje dobyt a 
továrnu jsme obsadili. Já jsem uvnitř tan-
ku ani neměl čas boj vnímat, vnímal jsem 
jen povely velitele. Měl jsem určitou vý-
hodu v tom, že pokud není tank zasažen, 
je radista celkem klidný. Hlavně musí být 
klidný, aby zásahy byly účinné.
Měli jsme u naší baterie štěstí i v tom, že 
jsme měli dobrého kuchaře. Říkalo se, 
že máme nejlepší stravu z celého pluku. 
Byla to asi pravda, protože nám připra-
vil, co jen mohl. Byl z Prahy, cukrář, a 
jmenoval se Křička. Sice stále nadával a 
říkal, že kdyby tak dřel v civilu, byl by už 
milionářem, přesto však vařil pořád dob-
ře a měl radost, jak nám chutná. Počát-
kem roku 1945 jsme byli posíleni dalšími 
našimi vojáky z výcvikového střediska v 
Anglii. Byli to Čechoslováci, verbovaní v 
zajateckých táborech. Byli tam například 
slovenští vojáci z jednotky, která byla 
nasazena v Itálii a která přešla ke spo-
jencům. Dále také vojáci wermachtu, 
rodáci z Hlučínska a Těšínska, kterážto 
území byla přičleněna k říši, takže museli 
narukovat. Také tam byli vojáci vládního 
vojska, kteří hlídali v Itálii komunikace a 
přešli přes hory do Francie. My jsme jim 
říkali Hácha boys. Oni to neradi slyšeli a 
velmi je to zlobilo.
Čas nám v té době velmi utíkal a praco-
val pro nás. Oproti podmínkám v Tobru-
ku to bylo tady na frontě mnohokrát 
lepší, zvláště po stránce zásobování, 
ale i po stránce psychické. Ani tady se 
však nebojovalo v rukavičkách a pokud 
nepadl poslední výstřel, neměl nikdo zá-
ruku, že se vrátí a ještě k tomu zdravý. 
Na obou stranách se střílelo stále inten-
zivněji, jako by si toho všichni chtěli užít, 
než válka skončí. Němci byli zásobováni 
letecky každý večer. Jednou si ale záso-
bovači nějak spletli směr a náklad z větší 
části shodili k nám. Našli jsme tam i dva 
pytle pošty. 
Byli mrtví, ranění i zajatí. Jednou v noci 
se Němci dostali nepozorovaně k jedné 
naší pozorovatelně a všechny naše vo-
jáky zajali. V té době si už ale nemohli 
u Dunkerque dovolit špatné zacházení 

s našimi zajatci, protože jim bylo dobře 
známo, že by to pro ně nebylo bez ná-
sledků. Byla s nimi domluvena výměna 
zajatců a jednou v neděli byli všichni naši 
zajatci vyměněni. 
K naší baterii přišly také posily. Byl mezi 
nimi i československý občan, dobrovol-
ník z Casablanky v Maroku. Jmenoval 
se Raus. V noci měl jít na hlídku a ně-
jak se kdesi zdržel. Byl již nejvyšší čas, 
proto jsme volali jeho jméno. Co z toho 
však ráno vzešlo! Místní obyvatelé žijící 
v domcích poblíž se vyděsili, mysleli, že 

nás Němci zabrali a vrátili se zpět. Na-
štěstí jsem jim mohl vysvětlit, že šlo je-
nom o omyl. 
Později jsme přibližně jednou za 14 dní 
dostali vždy celý den volno a několik se 
nás autem nechalo odvézt zpravidla do 
blízkého města Lille. Po příjezdu nás již 
čekali Francouzi, kterým jsme prodali ci-
garety, konzervy, mýdlo apod., v té době 
nedostatkové potřeby. Získali jsme tím 
hodně franků a mohli jít každý po svém. 
Jednou s námi jel také bývalý německý 
voják, tuším, že byl z Těšínska a jmeno-
val se Volčík. Měl asi 19 let, byl vcelku 
pohledný a nosil pěkný černý knírek. 
Říkal, že v Lille byl nějaký čas coby ně-
mecký voják a má tam známá děvčata, 
zvláště v jedné restauraci, a že bude leg-
race, když ho uvidí v anglické uniformě. 
Ona to veliká legrace nebyla. Když se dal 
do řeči s jednou známou, která ho znala 
jako německého vojáka, málem uděla-
la poplach. Nakonec se vše vysvětlilo, i 
když pro lidi neznalé našich poměrů to 
bylo dost nepochopitelné.
Blížil se konec války, bojovalo se už u 
Berlína a my stále plnili úkoly u Dun-
kerque. Asi 10 dnů před skončením vál-
ky jsme měli menší smůlu. Spávali jsme 
a volný čas trávili v takové dost velké sto-
dole. V jednom rohu byla kuchyň. Někte-
ří hráli karty, jiní se chystali do Lille, proto 
se holili, myli apod. Vtom najednou, co 
čert nechtěl, nějaký zatoulaný šrapnel 
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Místní knihovna

Už jsem čtenář - Knížka pro prvňáčka

S koncem školního roku byl v knihovně ukončen čtvrtý 
ročník celostátního projektu Už jsem čtenář – knížka pro prv-
ňáčka, který podporuje čtení u nejmenších čtenářů, a je tak 
jednou z priorit naší knihovny. Prvňáčci boršické školy prošli 
úspěšně projektem a dostali za odměnu zdarma knížku Mi-
loše Kratochvíla Školníci, která jim byla slavnostně předána 
spolu s vysvědčením na konci školního roku.

Celé Česko čte dětem aneb Škola naruby

Téměř všichni předškoláci mateřské školy si celý rok vedli 
žákovskou knížku, ve které známkovali ty, co jim četli. Tedy 
především rodiče a nejbližší rodinu. V červnu nastal čas vy-
hodnocení, jak dobře byly knížky vedeny, kolik knížek bylo 
přečteno, jak dlouho se četlo i to, jak jsou upravené. Odmě-
nou pro děti byly knížečky Miloše Kratochvíla z nakladatelství 
Triton.

Čtenářský pas aneb Cesty za knihou

Pro žáky 4. třídy připravila knihovna ve školním roce 
2011/12 deníčky nazvané Čtenářské pasy. Šlo o nový projekt, 
který navazoval na předcházející projekty Knihu pro prvňáčka 
a Školu naruby. Do projektu se zapojilo 22 žáků. Opět šlo o 
podporu čtení doma v rodině i ve škole. Vzájemná spolupráce 
knihovny se školou umožnila žákům výběr vhodné četby. V 
průběhu celého školního roku si čtenáři vedli do pasů zázna-
my. Sledovali základní údaje o knize - autora, název knihy, po-
čet stran, jméno hlavního hrdiny, jméno ilustrátora, v jaké zemi 
se děj knížky odehrává a také jí přidělili body, podle toho, jak 
se jim daná knížka líbila. O přečtené knize povyprávěli svým 
spolužákům ve škole. V červnu proběhlo v knihovně vyhodno-
cení tohoto projektu a nejlepší čtenáři získali za svou snahu 
knihu, všichni pak čtenářskou placku.  

zasáhl právě naši stodolu. Nahoře byla 
sláma či suché seno, vše začalo hořet. 
Moc tomu pomohlo i to, že kuchař za-
tápěl střelným prachem, měl ho vždy 
připraveno několik beden. Když se tam 
zatoulala jiskra, došlo k dost velkému 
výbuchu, takže jsme stačili jen vyběh-
nout ven, ti, kteří hráli karty, nestačili ani 
pobrat peníze. 
Vcelku se nám nic nestalo, jen jeden 
voják byl popálený v obličeji. Hůře to 
dopadlo s našimi osobními věcmi, měli 
jsme jich málo, proto nám jich bylo líto. 
Mně konkrétně shořely všechny fotogra-

fie a některé suvenýry, které jsem koupil 
v Egyptě a Anglii pro rodiče a příbuz-
né, se kterými jsem doufal, že se doma 
shledám. Shořely mi tam i japonské 
hodinky koupené v Káhiře - při zásahu 
jsem se právě myl a měl jsem je zavěše-
né na trámu. Příští den se pochopitelně 
do Lille nejelo. 
A konečně přišel ten okamžik, Německo 
kapitulovalo a byl konec války, na kte-
rý jsme čekali téměř šest let. Konečně 
mohly všechny porobené a utlačované 
národy Evropy - a mezi nimi i naše vlast 
- svobodně vydechnout. 

Ve Francii zavládlo nadšení a oslavy ne-
braly konce, tak asi jako všude jinde. My 
jsme též vítězství oslavili, ale více jsme 
všichni již mysleli na toužebný návrat 
domů a na to, zda se všichni shledáme 
se svými nejdražšími. Byli jsme pak i 
trochu netrpěliví, museli jsme čekat na 
transportní vozy, které naloží naše tan-
ky a odvezou nás domů. Stále jsme byli 
vojáci a nezbylo nám nic jiného než se 
stále přizpůsobovat a podřizovat situaci.

Pokračování v příštím vydání zpravodaje.

Místní knihovna Boršice vás zve na

 10. PRŮVOD SVĚTLUŠEK
 který se bude konat 

v pátek 5. října 2012 
Sraz v 18.00 před budovou horní základní školy.
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Pentla na festivalech
Letošní léto jsme měli strávit na Azorských ostrovech, na 

festivalu CIOF, bohužel nenašli jsme žádného movitého spon-
zora, který by nám pomohl zvládnout cenu letenek, a tak jsme 
zůstali doma. Přesto to nebylo špatné a možná to bylo i pro-
spěšné. Proč, o tom se zmíním později. Přijali jsme pozvá-
ní na účinkování na dvou domácích festivalech. Prvním byla 
Strážnice a druhým festival v Dambořicích. Strážnice je nej-
větší domácí folklorní festival s bohatou historií. Pan Jiří Jilík 
nás oslovil s požadavkem spolupráce na jeho pořadu, který 
se jmenoval Folklorní klub. V tomto pořadu, který se odehrává 
ve skanzenu, představuje regionální spisovatele a knihy, které 
se zabývají folklorní tematikou. Protože v letošním roce při-
pomínal i osobnost Františka Horenského, nemohli jsme od-
mítnout. Spolu s Františkem Horenským to byli ještě Eduard 
Pecka, který sbíral lidovou slovesnost na Vizovicku, a známý 
etnograf Pavel Popelka s knihou „Od věnečku k obálence“. 

Literárně-folklorní koláž doprovázela naše cimbálová muzika, 
tanečníci předvedli ukázky z knihy „Neděle na Slovácku“ a 
vše zpěvem doplnily členky souboru Čečera ze Starého Hro-
zenkova a Darina Budíková s Lucií Kapustkovou. Pořad se 
velmi vydařil, je jen škoda, že prostor ve skanzenu neumožnil 
větší účast diváků. 

Druhým pořadem, ve kterém jsme vystupovali, byl pořad 
„Zazpívejme sobě a pospolu aneb putování po zemích koruny 
české“. Pořad má ve Strážnici již svou tradici a je pozoruhod-
ný tím, že se návštěvníci nejen dívají a poslouchají, ale stávají 

se účastníky společným zpěvem lidových písní. Spolu s námi 
na stadionu Zahrada vystupovaly soubory Mladina z Plzně, 
Kvítek z Hradce Králové, Valašský vojvoda z Kozlovic, Český 
lidový soubor z Chrudimi a Chodské trio HoKláDu z Plzně. Au-
tor pořadu Miloš Vršecký vybral známé lidové písně a ty byly 
prokládány tanečními výstupy jednotlivých souborů. Diváci se 
dobře bavili a s chutí si zazpívali, o čemž se mohli přesvědčit i 
diváci televize NOE, která pořad v přímém přenosu vysílala. K 
účinkování ve Strážnici neodmyslitelně patří i průvod městem, 
který jsme také absolvovali.

Festival v Dambořicích známe již z loňského účinkování. 
Loni zde naši muzikanti získali cenu za nejlepší hudební pro-
jev. Letos bylo soutěžní téma: Povinně o víně. Protože v re-
pertoáru stále máme pásmo Ve vinohradě, nebylo proč váhat 
a přihlásili jsme se do soutěže i letos. Festival provázelo tro-
pické počasí a jak je v Dambořicích zvykem, začíná vše prů-
vodem zúčastněných souborů obcí. Pořadatelé v dobré víře 
trasu průvodu pokropili vodou, čímž způsobili nechtěný efekt 
prádelny, což bylo pro mnohé zúčastněné velmi nepříjemné. 
Samotný pořad začínal v amfiteátru až večer a odborná porota 
vybírala z devíti souborů. My jsme šli jako osmí a bouřlivý ap-
laus dával tušit, že se nám vystoupení podařilo. To vše ocenila 
i porota a z Dambořic jsme si letos odvezli cenu za nejlepší 
choreografii. A tak nakonec bylo dobře, že jsme nikam neletěli 
a mohli jsme si vychutnat radost z vítězství.

Protože celý tento rok pracujeme na přípravě premiérové-
ho pořadu k 25. výročí souboru, všechny ostatní nabídky k 

účinkování jsme odmítli. Druhý 
srpnový víkend jsme ale z Boršic 
přece jen vyjeli, a to do Jeseníků, 
do obce Heřmanovice. Zde jsme 
strávili celý víkend soustředěním 
a pilným nácvikem nových tanců. 
Jediným zpestřením byl výlet na 
Rejvíz a procházka k Mechové-
mu jezírku. Co nás čeká v měsíci 
září? Účast na prvním folklorním 
festivalu v Boršicích, Slavnosti 
vína, jedna souborová svatba a 
pak již příprava na hody. S ra-
dostí vám můžu již nyní oznámit 
letošní stárky. Jsou to sestry De-
nisa a Lucka Trávníčkovy a Ladik 
Měšťánek s Dominikem Zachem. 
Zkoušky pro hodovou chasu za-
čnou již koncem srpna a všechny 
zájemce o účast v hodové chase 
srdečně zveme.

Jiří Piluša,vedoucí souboru
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Konečně v cíli ve škole v Bradavicích a v Pačubaru příjemně unaveni sledujeme hokej.       

Obrázková připomínka Boršické třicítky ze dne 19. 5. 2012

Počasí nám tentokrát přálo, den byl teplý a slunečný a první 
účastníci se mohli začít registrovat už od 7 hodin.

Celá akce byla v duchu Harryho Pottera, o čemž už na první pohled nebylo pochyb. Škola v Bradavicích uvolnila hodně početnou 
výpomoc, takže šlo všechno jako na drátkách.

Kontroly byly velmi  odpovědné a na pražícím slunci i velmi obětavé. Dostali jste razítko, ale mohli jste si vysloužit i sladkou od-
měnu plněním různých úkolů.
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Slet čarodějnic
Čarodějnice se slétly v sobotu 28. dubna v areálu letního kina za teplého a slunného počasí. Byla připravena zábava, dis-

kotéka, hry, soutěže, bohatá tombola a dobré občerstvení. Kostýmy a doplňky čarodějnic se všem moc líbily, čarodějnice si na 
nich daly záležet. Nechyběli pavouci ve vlasech, kocouři na zádech a dokonce ani netopýři.                    Díky za takové akce!

Stoprounské slavnosti 
Pátý ročník Stoprounských slavností proběhl, tak jako každý rok, v klidu a dobré náladě. Počasí nám tentokrát příliš nepřálo, 

ale ani to nám nemohlo zkazit příjemnou a pohodovou atmosféru. Po zdravém a výživném obědě, který nám připravili osvědče-
ní kuchaři, jsme se vydali na prohlídku vinohradů. U každého byla malá zastávka. Majitel měl připravené své dva nejlepší vzorky 
vín z minulé sklizně, které jsme s radostí ochutnali, zajedli  jednohubkou, zazpívali si a pokračovali dále, k dalšímu a dalšímu 
majiteli. Tento rok bylo celkem 7 zastávek, ochutnali jsme cca 30 vzorků. Vína, která jsme chutnali, byla velmi dobrá, těžko by-
chom hledali mezi nimi to nejlepší! Pomalu jsme se dostali zpět na „základnu“, kde jsme pokračovali v hodování, zpívali jsme a 
povídali si až do pozdních nočních hodin. Akce se nám, tak jako každý rok, velmi vydařila. Rozloučili jsme se s přáním: štěstí, 
zdraví, ať nám slouží a nic zlého nás nesouží, vždyť jsme tu jen krátký čas, za rok sejdeme se zas. J. F.

Náš hostitel s EliškouU oběda Osvědčení kuchaři
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FARNÍ TÁBOR 2012
Tak jako mnoho jiných farností, i my jsme vyjeli na náš už třetí farní tábor, který proběhl ve dnech 7. - 14.  7. 2012. Přípravy 

však začaly již mnohem dříve. A mohu potvrdit, že vedoucí si dali opravdu záležet. Místo konání bylo stejné jako v roce 2010, 
kdy proběhl první tábor, tedy Orlí hnízdo. Jen cesta neproběhla tak hladce, jak by každý čekal. První bojová hra nás čekala 
v Jasenné. Ani sami vedoucí nepočítali s tak rychle započatým táborem. Musím říct, že máme velké štěstí, které spočívá v 
našich chlapech. Jen díky nim se podařilo píchlé kolo u autobusu vyměnit a pokračovat dál. Ale nerada bych také zapomněla 
na dobré lidi, kteří nám pomohli s očistou našich špinavých rukou. Patří jim za to velký dík. Po příjezdu s drobným zpožděním 
nám byla vytvořena atmosféra v duchu třicátých let minulého století. Hned první den nám bossové (vedoucí) zahráli krátké di-
vadlo o vraždě Billyho a my jsme měli těch šest zbývajících dnů na to, abychom rozlouskli, kdo je vrahem. Tak jako každý rok, 
i letos nás rozdělili do skupin, avšak velmi netradičně. A to hrou, kterou mají všichni velmi „rádi“ - byrokracií. Z toho vyplývá, 
že jedno krásné odpoledne jsme strávili běháním po úřadech, doktorech atd. A to jen proto, abychom si našli svého bosse a 
další členy skupiny. Potom se už vše vyvíjelo tak, jak mělo.  Na řadu přicházela spousta zábavných, běhacích, únavných, ale 
i vědomostních her. Za zmínku však stojí i jedna velmi úmorná soutěž - noční šifrovačka. Jak už název vypovídá, hrála se v 
noci, no lépe řečeno celou noc. Před setměním nám přidělili nějakého vedoucího, do rukou položili mapu, pomocné papíry, 
nápovědy a mohlo se jít. Úkolem bylo rozluštit 9 šifer a tím projít určitou trasu. Nápomocné nám samozřejmě byly i nápovědy, 
ale za ty se nám přičítal čas.  Myslím si, že tato hra byla jedna z těch nejobtížnějších. V pátek navečer před nás bossové položili 
poslední šifru. Ta nám měla konečně objasnit, kdo je vrah. K našemu velkému překvapení to nebyl žádný vedoucí, ale jedna z 
našich výborných kuchařek. Celý týden jsme ukončili pyžamovou party. Teď už snad zbývá jen poděkovat. Za prvé děkujeme 
našim kuchařkám, paní Bilkové, paní Hlaváčkové a paní Výstupové, za to, jak si nás celý ten týden dobře vykrmovaly. Nikdo mi 
snad nebude odporovat, když řeknu, že jejich jídla byla „jako od maminky“. Za druhé patří jeden velký dík všem vedoucím. Za 
přípravu tábora, vymyšlené hry a hlavně za to, že se o nás opravdu dobře starali. Za třetí chceme poděkovat naší zdravušce 
paní Veselé, která se výborně starala o všechny naše bolístky. A tím také patří i největší dík všem dětem, které se tento rok nijak 
vážně nezranily a nemusely navštívit žádnou nemocnici v blízkém okolí.

Bětka Dostálová
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MOTOKROS V BORŠICKÉ PÍSKOVNĚ
Dne 30. 6. 2012 se do boršické pískovny přesunul 4. závod Slováckého poháru v motokrosu. Účastníci tohoto seriálu, který 

se skládá z 8 závodů, se utkali ve třídách Hobby, Open a Veterán. Dále byly k vidění volené závody tříd Hobby a Open, ale také 
závody motokrosového potěru ve třídách do 50, 65 a 85 ccm. Tímto dílem byla také ukončena 1. polovina tohoto poháru. V bor-
šické pískovně se tyto stroje opět rozburácí v sobotu 27. 10. 2012. Organizátoři závodu děkují všem návštěvníkům za podporu 
a skvělou atmosféru. Zároveň se těšíme, že nás podpoříte i na podzim v dalším kole. Martin Zapletal

Školní rok utekl jako voda, deset měsíců v turisťáku bylo opět fuč. Rozloučení jsme si naplánovali na pá-
tek 8. 6. 2012 po 17. hodině. Odměny byly rozdány už na středeční schůzce a vyhodnocení proběhlo taky. 
Rozloučení se mělo konat na naší základně Vosí hnízdo na Smraďavce, kam jsme se chystali celé jaro, ale 
nikdy nám to nevyšlo, tak snad tentokrát to vyjde. A opravdu! V pátek je hezky, sluníčko svítí, na nebi ani 
mráček. Takže akce může vypuknout. Kluci si berou „první kupé“ a holky už nemají na výběr. S kluky spí jako noční hlídač Eva s 
Aličkou a u holek je strážným andělem Ríša a já (Helča). Na noc slibují bouřky, tak snad se předpověď nevydaří a my si i druhý 
den užijeme.  Kluci chystají dříví na večerní táborák a holky otvírají okenice a pořádně větrají, nanosí se voda ze studánky, ať 
máme zásoby na večer a na zítřejší vaření. Zkrátka se dělá malý úklid, ale i to k zábavě patří. Ohýnek v krbu už hoří a tentokrát 
se šéfkuchaři, čili hlavními obraceči klobásek, stávají Kuba a Roman. Uzenina za chvíli krásně voní a my se vzápětí cpeme těmi 
dobrůtkami, přikusujeme pečivo a namáčíme si špekáčky do kečupu a hořčice. To nám ten pobyt hezky začíná. Po umytí nádo-

bí si chystáme pelíšky a pak už usedáme opět 
ke stolu, kde si povídáme strašidelné historky. 
Kolem desáté začíná poprchat a hřmět. Vyhla-
šujeme večerku a přesun do vagonu. Snad to 
do rána přejde, říkáme si. Ale nepřešlo, pršelo 
celou noc. Alespoň se dobře spalo. Nad ránem 
se déšť uklidnil, ale mokro bylo.  Po snídani za-
čínáme s naplánovanou výrobou papírových 
korálků a náramků přátelství. Opět se rozprše-
lo. Eva se dala do vaření tradiční gulášovky. Evi, 
díky, byla výborná! A protože stále prší a vagon 
už je plný bláta, rozlučku ukončujeme s přáním, 
že v září se zase sejdeme....

Eva a já ještě zůstáváme a dáváme vagon 
do pořádku, povídáme si a užíváme si vůně 
lesa a klidu přírody. A říkáme si, že ten občasný 
boj prostě stojí za to! Sepsala Helča

  TOM Kamzík
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Babinec ... putování za poznáním
V březnu se uskutečnila vycházka Tučapy-Vážany-Stříbrni-

ce. V Tučapech se k nám přidaly další ženy a společně jsme 
šly do Vážan na rozhlednu v Doubí. Byla vybudována v roce 
2006. Jedná se o trámovou konstrukci s kovovým schodištěm 
8 metrů nad zemí. Ve výšce 5 metrů - 33 schodů - je vyhlídko-
vá plošina, odkud je pěkný výhled na pohoří Chřibů, Hostýn-
ské vrchy, Bílé Karpaty a Pálavu. Cestou jsme se zastavily u 
pamětní kaple postavené v roce 1945 k uctění památky pad-
lých v obou světových válkách. V katastru obce Vážany se na 
okraji lesa nachází rybník a na jeho břehu dřevěný srub. Pro-
šly se kolem rybníka, obdivovaly již kvetoucí podběl a pomalu 
z kopce pokračovaly na Stříbrnice a odtud domů.

V měsíci dubnu byla schůzka u Grety, kde jsme se připra-
vovaly na výlet do přírodního parku Rochus v Uh. Hradišti dne 
3. 5. 2012. V parku je kaple sv. Rocha. Barokní kaple je domi-
nantou celého areálu a významným poutním místem. Byla po-
stavena jako dík za odvrácení morové epidemie, která v roce 
1680 postihla Uh. Hradiště. Po první světové válce bylo zboře-
nisko zásluhou dr. Antonína Cyrila Stojana odkoupeno pro pr-
votní účel, aby kaple byla zachována. V roce 1968 byla kaple 
vysvěcena. Z historie se dovídáme, že sv. Roch byl původem 

Francouz, věnoval se péči o nemocné morem a zemřel v roce 
1327. Zobrazován je jako poustevník s holí v ruce, ukazuje na 
ránu hnisající na noze. U něho bývá vymalován pes, který mu 
do lesní chatrče nosíval chleba. 

Bývalé vojenské cvičiště na kopci s rozhlednou Rovnina a 
barokní kaplí  představuje zelený ostrov nad městem, tvořený 
křovinami a lučními porosty.

Jistě ne všichni vědí, co zajímavého se skrývá za vysokou 
zdí u bývalého cukrovaru ve Starém Městě. Nás toto místo lá-
kalo k návštěvě a byly jsme mile překvapeny. Je to netradiční 
rozhledna „Šrotík“, která se nachází v areálu spol. Kovosteel 
Staré Město. Celková výška je 27 metrů a my po zdolání 96 
schodů z výšky 23 metrů měly rozhled do širokého okolí. Po 
sejití dolů jsme si odpočinuly na pirátské lodi „Naděje“ a po-
kračovaly do KOVOZOO. Jedná se o ojedinělou ZOO, z nepo-
třebného šrotu vznikají zvířata, např. levhart, pštros, klokan, 
lev, želva, nosorožec. Je jich zde již kolem třiceti. Byly jsme 
překvapeny, co se dá ještě z odpadu vytvořit. A naše prohlíd-
ka pokračovala k části cukrovaru z roku 1868. A právě v této 
části vzniklo Kongresové centrum a školicí středisko Kovoste-
el, kde se mísí prvky staré s novými. Prohlídka nás nadchla a 
jistě si ji zopakujeme.
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Ještě v měsíci květnu jsme na kolech vyjely do Leteckého 
muzea Kunovice. Výroba letadel zde začala v roce 1936. A bo-
hatou leteckou tradici připomíná letecké muzeum, které bylo 
založeno v roce 1970. V muzeu jsme již byly, ale procházka 
mezi letadly a prohlídka nových exponátů je vždy zajímavá. 
Po odpočinku jsme pokračovaly do lázní Ostrožská Nová Ves, 
zde jsme si prohlédly kolonádu a kolem jezer se vracely přes 
Kostelany domů. 

V červnu to byla schůzka v zasedačce obce. Promítaly 
jsme si poutavý film o obcích „Z kraje pod Buchlovem“ a z 
našich výletů. Část žen pojede na týden do Jeseníků a druhá 
část do Prahy. A pomalu plánujeme zajímavé výlety za pozná-
ním na druhé pololetí.

Babinec - Praha 25. 6 až 29. 6. 2012

V Praze jsme si prohlédly historické památky. Václavské a 
Staroměstské náměstí, Karlův most, Pražské Jezulátko, Pet-
řín, Pražský hrad, Vyšehrad, Výstaviště s Maroldovým pano-
ramatem Bitva u Lipan roku 1434 (je to největší obraz v Čes-
ké republice, 11 metrů vysoký a 95 metrů dlouhý), Národní 
divadlo. Součástí prohlídky divadla je zastavení u základních 
kamenů. Mezi základními kameny z Řípu, Hostýna, Blaníku, 
od krajanů z Ameriky, kde je nápis „Co krev pojí, moře ne-
rozdělí“, je i kámen z Buchlova. Z Prahy jsme dělaly i výlety. 
Prvním cílem byl hrad Karlštejn, vybudovaný Karlem IV. jako 
místo pro uložení královských pokladů. Právě v Kapli sv. Kříže 
byly uloženy korunovační klenoty Svaté říše římské a později i 
ty naše české. Kaple je po 20 letech opět přístupná. 

Druhý výlet byl do Lidic. Areál Památníku Lidice se nachází 
v místech, kde stávala obec zničená v červnu 1942. V údolí 
jsme prošly kolem základů kostela, školy i zbytku Horákova 
statku, památníku věnovaného zastřeleným mužům a kolem 
několika soch a sousoší.

Dojemný je pohled na sochy 82 lidických dětí, které zahy-
nuly ve vyhlazovacím táboře Chelmno, prošly jsme se i krás-
ným růžovým sadem. 

Plny dojmů jsme se vracely do Prahy a později domů. V 
příštím vydání zpravodaje se k Praze vrátíme prostřednictvím 
fotografií.

Překvapení na Hradě...
 Marie Lukůvková
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Odpočinková dovolená se SPCCH
Pomalu a jistě jsme se dostali do druhé poloviny roku a to je čas prázdnin a dovolených. Mnozí z nás si plánují dovolenou, 

pokud nám to zdravotní stav dovoluje, abychom na pár dnů opustili své domovy a jeli za odpočinkem. Často trávíme mnoho 
času v autobuse a jedeme za krásami do ciziny. Není potřeba ujet několik set kilometrů, nám trvala cesta na naši dovolenou 
jenom tři hodiny. Kam? O to se velkou měrou zasloužil okresní výbor SPCCH pod vedením pana Ladislava Hamříka a jeho 
spolupracovníků. Cílem našeho cestování byla nádherná krajina Jeseníků, přesněji Ludvíkov u Vrbna pod Pradědem. Personál 
hotelu Koliba se o nás po dobu pobytu k naší velké spokojenosti vzorně staral. Od června do začátku července se tady vystří-
daly tři turnusy, vždy s připraveným programem. Letošní léto se svými extrémními teplotami nám přinášelo každodenně mnoho 
krásných zážitků. Jeseníky jsou krajinou lesů a bystřin, a tak naše výlety byly naplněny každý den novým dobrodružstvím. 

Výlet na Praděd byl prvním, který prověřil, na co nám ještě síly stačí. Autobus nás vyvezl k Ovčárně a pak jsme se vydali 
pěší túrou k vrcholu hory s výškou 1.491 m nad mořem. Výtahem jsme vyjeli do vyhlídkové věže, odkud byl krásný výhled na 
všechny světové strany. Cestou zpět jsme si prohlédli lázně Karlovu Studánku, kde čistota ovzduší patří k těm nejlepším v naší 
republice, Zlaté Hory s kostelem Panny Marie Pomocné, ale i Zlaté doly, kde se těžilo v minulosti zlato. Průvodce těmito dnes 
již nefunkčními doly nám názorně ukázal postup při těžbě zlata. 

Jeden den jsme si vyhradili na odpočinek. Každý si udělal pohodlí dle vlastního zájmu, třeba v podobě procházky po blíz-
kém okolí. Nejlepším cílem vycházek byla místní cukrárna, kde bylo příjemné posezení a dobré zákusky ke kávě. Večery jsme 
společně trávili při kytaře a zpěvu a tím jsme ukončili den. K dobrému posezení přišlo vhod dobré vínko a svým humorem nás 
pobavil a rozesmál lidový vypravěč Jožka Pavlíček z Kunovic, který byl rovněž členem naší společnosti. Protože jsme bydleli v 
blízkosti velké vodní elektrárny Dlouhé stráně, zajeli jsme si toto velkolepé dílo prohlédnout. Taky jsme navštívili známé lázně v 
Jeseníku, kde byla možnost projít se po okolí a zkusit si šlapat ve venkovních bazénech s kamínky. Poslední výlet byl do neda-
lekého Polska, do města Nisy, k prohlídce velkého chrámu a k drobným nákupům.

Jako vše má začátek a konec, tak i nám skončil týden putování za krásami okolí našeho pobytu. Tímto bych ukončila vzpo-
mínání na pěkné zážitky z naší dovolené. Srdečné poděkování patří všem, kteří nám umožnili prožít chvíle odpočinku. V nepo-
slední řadě naší paní vedoucí Toničce Chlupové, která se o nás s velkou péčí starala a na každý den nám připravila program. A 
samozřejmě vstřícnému panu řidiči za bezpečnou jízdu při našich vyjížďkách až do našeho návratu domů.

Za účastníky Emílie Morozová

Poutní kostelík ve Zlatých HoráchKarlova Studánka Oprava horní nádrže Dlouhé stráně
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KYNOLOGICKÝ KLUB BORŠICE
Přes prázdniny jsme začali rozšiřovat cvičební plochu našeho cvičiště.

Předcházelo tomu povolení od obecního úřadu, za které tímto děkuji. Obec 
nám poskytla také finanční podporu na zakoupení sloupků a oplocení. Tímto všem 
děkuji nejen za finanční pomoc, ale i za pomoc při rozšiřování cvičáku.

Prázdniny jsou za námi a pomalu se blíží Vánoce a s nimi i vánoční dárky a 
různé dělobuchy.

Jako vánoční dárek si 
mnohé děti přejí pejska, ale 
neuvědomí si, že roztomilé 
štěňátko nebude věčně, vy-
roste z něj dospělý pes, kte-
rý nebývá už tak roztomilý a 
děti o něj většinou ztratí zá-
jem. Když už se rozhodnete 
dětem pejska pořídit, tak popřemýšlejte, kdo se o něj bude starat a také 
jaký prostor máte pro psa, zda si ho pořizujete do bytu, nebo na dvůr do 
rodinného domu. Když si promyslíte tyto věci, uvažujte o velikosti psa a 
o plemenu. Jakmile si toto všechno uvědomíte a promyslíte, zvažujte i 
návštěvu nějakého kynologického klubu. Jistě si říkáte: To sedni, lehni jej 
naučím i doma. To sice ano, ale naučíte ho i jak se nebát nebo ze strachu 
neútočit ve větší skupině lidí i psů? 

Ještě k rachejtlím a různým hluk tvořícím dělobuchům. Kvůli těmto věcičkám se ztratí spousta psů. Proto bych tímto chtěl 
apelovat na všechny, kteří si kupují rachejtle a dělá jim strašnou radost, jak to vybuchuje. Snad i vy máte doma nějakého pejska, 
kterého máte rádi, a třeba se vám kvůli ráně z rachejtle zaběhne a vy jej najdete přejetého autem na silnici, protože byl úlekem 
dezorientovaný…  Martin Šimík

European Open Agility 2012 – Švédsko
European Open (otevřený Evropský pohár) je jednou z nejprestižnějších soutěží ve světě agility. Tohoto světového závodu 

se účastní závodníci z nejrůznějších koutů světa. Základem jsou závodníci z celé Evropy a přijíždějí i týmy z USA, Kanady, 
Brazílie, Venezuely a Japonska. Letos se dohromady sešlo 800 závodících psů (400 velkých, 200 středních a 200 malých). 
Pořadatelskou zemí bylo Švédsko a já jsem se rozhodla, že se pokusím probojovat do české reprezentace na tuto akci.

Podmínkou pro účast v reprezentaci bylo zúčastnit se tří dvoudenních kvalifikačních závodů v České republice konaných ve 
Skochovicích, Praze a Prostějově. Na kvalifikačních závodech se získávaly body dle dosažených výsledků a závodníci s nejvyš-
ším počtem bodů byli kvalifikováni na European Open. Kvalifikačních závodů jsem se účastnila se svou německou ovčandou 
Sárou. Většinu českých týmů jsme porazily, byly vybrány do české reprezentace a v červenci jsme vyrazily směr Švédsko. Po 
dlouhé cestě po zemi i po moři byla naše výprava na místě a po krátkém tréninku Švédové Evropský pohár zahájili.

Konkurence na tomto závodě je obrovská. Pokud chce tým uspět, nesmí si dovolit sebemenší chybu. Tady už jde jen o čas, 
a to opravdu o setiny sekundy. V kategorii, do které Sarča svou výškou spadá, spolu soupeřilo 400 týmů a z toho pouze dva 
němečtí ovčáci. Toto plemeno je v agility velkou výjimkou. Věnují se mu spíše lehčí plemena, která jsou svou tělesnou stavbou 
lépe přizpůsobená. Sára ale dokáže i se svými třiceti kilogramy běžet velmi rychle. Byly jsme tedy tak trochu atrakcí. :) Bohužel 
jsme měly smůlu, Sáře nevyšel krok a shodila laťku, což se počítá jako chyba. 

I ostatní české týmy bojovaly ze všech sil a ukázaly hodně kvalitní běhy. Časově to ale většinou nestačilo a nejlepším českým 
výsledkem bylo celkové 4. místo mojí trenérky Martiny Klimešové.

Účast na této soutěži pro mě byla novou velkou zkušeností. Vidět na vlastní oči výkony světové špičky je pro mě výzvou 
k dalšímu trénování, co nejlepšímu propracování výcvikové metody a práce se psem. Pořád je co dohánět a jelikož příští rok 
plánuju štěně, konečně plemene s lepšími fyzickými předpoklady, jsem moc ráda, že díky Sáře můžu tyto cenné zkušenosti 
získávat.  Jana Kořínková
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Vážení sportovní přátelé,

stojíme na prahu nové fotbalové sezony ročníku 
2012/2013 ve struktuře našich mužstev, tzn., že pří-
pravky jako již každý rok nastupují v krajské soutěži. 
Zde registrujeme obrovský zájem nejen dětí, ale i 
rodičů z celého širokého okolí, kteří chtějí, aby se 
jejich dítě naučilo hrát fotbal. Žel, k velké škodě, 
zájem domácích rodičů je téměř nulový. Proč? Na 
tuto otázku se snažíme často najít odpověď. Vždyť 
vše je zdarma, jsou zde kvalitní trenéři, a přesto sem 
dojíždí děti z Buchlovic, z Osvětiman, Mařatic, ale z 
Boršic jen dva z ročníku. 

Žáci, jako již každý rok, nastupují v krajské sou-
těži, kde je členění na starší a mladší. Rok od roku je 
stále těžší tuto soutěž zachovat, a to z důvodu počtu 
hráčů. Přesto se nám letos podařilo zajistit trenéry 
na vysoké úrovni odbornosti a s nimi i hráče. A tak 
snad tato sezona bude natolik úspěšná, že soupeři 
k nám budou jezdit s obavami a rodiče našich hráčů 
konečně přijdou podpořit své děti. 

Dorost jsme poprvé přihlásili místo do krajského 
přeboru do krajské soutěže. Přes veškerou skepsi se nám podařilo sehnat nového trenéra a scelit mladý kolektiv našich domá-
cích borců, kteří prošli výchovou od přípravek až po dorost. Již v prvním zápase rozdrtili dorost Ostrožské Nové Vsi 4:0. Přejeme 
hodně úspěchů, kluci!

A na závěr naše výkladní skříň – muži. Letošní sezonu již nezahajují jako tu loňskou, a sice jako podceňovaný nováček, ale 
jako uznávaný soupeř. V kádru mužstva nastaly kosmetické změny, kdy bylo posíleno o tři nové hráče, a v přípravě ukazovalo 
téměř neuvěřitelné výsledky. V prvním zápase jsme porazili bývalé okresní město Vsetín 3:0 a snad nám forma vydrží i nadále. 

Po zhodnocení našich mužstev bychom rádi připomněli, že 17. listopadu pořádáme v pořadí již čtvrtý Sportovní bál. 

Rozpis zápasů a kompletní zpravodajský servis získáte na www.skborsice.cz. 

Sportu zdar a fotbalu zvlášť! 

SK Boršice
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20. – 21. 10. 2012
Program:

Sobota 20. 10. 2012: 
13.15 hodin Sraz krojované chasy na návsi
13.30 hodin  Odchod pro stárky
16.15 hodin  Povolení hodů u obecního úřadu
17.00 hodin  Hodová mše svatá v chrámu sv. Václava
20.00 hodin  Hodová zábava v sále kulturního domu,
  hraje DH Boršičanka a CM Pentla

Neděle 21. 10. 2012: 
9.30 hodin  Obchůzka krojované chasy po obci
 

Těší se na Vás stárci:
Starší stárek  Vladimír Měšťánek  

Mladší stárek  Dominik Zach 

Starší stárka  Denisa Trávníčková  
Mladší stárka  Lucie Trávníčková 

Slovácké hody s právem
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Znáte dvouměsíčník 
Malovaný kraj?

Jde o nekomerční celobarevný 
vlastivědný a národopisný časopis 
Slovácka, který začal být vydáván již 
v roce 1946. Dozvíte se v něm o histo-
rii této oblasti, místním folkloru, příro-
dě, zajímavých osobnostech, výtvar-
ném umění, architektuře, archeologii, 
turistice a nejnověji též o tradičních 
lidových jídlech regionu. Samozřej-
mě nechybějí ani oblíbené vzpomín-
ky pamětníků, kalendář kulturních a 
společenských akcí na jihovýchodní 
Moravě a pohled do obsahů periodik 
vydávaných v celé řadě obcí. Mož-
nost poslat do časopisu svůj článek 
mají odborníci i občané jednotlivých 
obcí.

Za několik desetiletí trvání Malova-
ného kraje patrně neexistuje na Slo-
vácku vesnice nebo město, o kterých 
by se v časopise nepsalo. A článek o 
Boršicích či jejich okolí může být uve-
řejněn třeba už v některém z příštích 
vydání.

Malovaný kraj – to je tradice pojatá 
moderně. Můžete se o tom přesvěd-
čit třeba na www.malovanykraj.cz, 
kde jsou podrobnější informace o ča-
sopise, či na www.publero.com, kde 
si kompletní ukázkové číslo dvoumě-
síčníku lze prohlédnout v elektronické 
podobě.

Redakce Malovaného kraje, 17. 
listopadu 1a, 690 02 Břeclav (tel. 602 
575 463; malovanykraj@seznam.
cz), Vám na vyžádání ráda pošle na 
ukázku výtisk časopisu zdarma pří-
mo domů. Na uvedených kontaktech 
je možno vyřídit též předplatné - jako 
dárek jej ocení např. rodáci ze Slo-
vácka bydlící dnes mimo region.

Společenská kronika

Setkání ročníku 1947 - 12. května 2012

Setkání ročníku 1952  - 26. května 2012

Setkání ročníku 1962  - 30. června 2012
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  Každý měsíc gratulace v MR jubilantům starším 70 let 

  60 let společného života -  1. března 2012
 Zdeňka a Theofil  T ř í s k o v i

  55 let společného života -  8. června 2012
 Bohumila a Josef  T o m e š k o v i

    22. června 2012
 Jaroslava a Vlastimil  H ů l k o v i

  50 let společného života -  21. července  2012 
 Ludmila a Vladimír  H ů l k o v i

  Vítání prvního občánka roku 2012 - 10. března 2012
 Vítání občánků - 10. března 2012, 9. června 2012

  Sňatek v obřadní místnosti OÚ 

                       21. dubna 2012 -  Jitka Bartošíková, Stříbrnice 
                                                    Pavel Bahula, Stříbrnice 

                       29. června 2012 -  Josefa Stuchlíková, Stříbrnice 
                                                     Tomáš Juhasz, Stříbrnice 

  Rozloučení s dětmi MŠ - 29. června 2012

  Rozloučení s vycházejícími žáky ZŠ - 29. června 2012  

Diamantovou svatbu oslavili Zdeňka a Theofil  
Třískovi

Zlatou svatbu oslavili Ludmila a Vladimír Hůlkovi

Vítání občánků 9.6. 2012

Vítání občánků - 10.3. 2012 1. občánek roku 2012 - Jana Křemečková

Akce Sboru pro občanské záležitosti
od března 2012 do července 2012

Vítání občánků 9.6. 2012
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Úmrtí
Josef P a n á č e k  zemřel 28. 03. 2012 
Ludmila B í l k o v á zemřela 12. 04. 2012
Josefa K r s i č k o v á  zemřela 08. 05. 2012
Karel D o n á t e k  zemřel  29. 05. 2012
Evžen Š p l í ch a l zemřel  31. 05. 2012
Josef K r s i č k a zemřel  21. 06. 2012
Josef V á v r a zemřel  27. 06. 2012
Marie K o s t í l k o v á zemřela  12. 07. 2012
Miloslav K a p i t á n  zemřel 28. 07. 2012

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů 
a rodáků
Anna H o r k á  zemřela 21. 04. 2012
Václav T a ť á k  zemřel  25. 04. 2012
Ivan S t u ch l í k  zemřel 26. 04. 2012
Jaroslav B a r t o š í k  zemřel 27. 04. 2012
Tomáš G a b r i e l  zemřel 10. 06. 2012
Filomena H i l š e r o v á zemřela  12. 07. 2012

Rozloučení s vycházejícími žáky

Rozloučení s dětmi MŠ

Životní jubilea
Josefa K r s i č k o v á  85 let 
Vlasta V r t a l o v á 80 let
sestra Anna Marrisstella H o l b o v á  80 let
Věra Š e d o v á  90 let
Františka O t r u s i n o v á  90 let
Jaroslav F r y š t á k  80 let
Jaroslav S v o b o d a  85 let
Jaroslav L a n š p e r k  80 let
Ludmila R a š t i c o v á  80 let 
Františka Š t o l f o v á  92 let
Filomena C í l e č k o v á 92 let
Jaroslav Z a p l e t a l 85 let
Ludmila K r o p á č o v á 85 let 
František N á p l a v a 80 let
Antonie B i l í k o v á  80 let
P. Alois R a n d a 85 let
Vlasta B a č á k o v á  98 let
P. Jan Ma r e č e k  93 let
Anna Š e d o v á  80 let
Ignác B i l í k  92 let

Narození
Alex V á v r a  nar.  04. 03. 2012
Lucie K o r y č á n k o v á  nar.  20. 03. 2012
Sophie A l l s o p p - S m i t h nar.  27. 03. 2012
Dorota K r o p á č o v á nar.  30. 03. 2012
Petr K a l i v o d a  nar.  07. 04. 2012
Tomáš L u ň á k  nar.  28. 04. 2012
Petra M i k u l k o v á nar.  07. 05. 2012
Eliška P o l á š k o v á  nar.  06. 06. 2012
Michal K a d l č í k  nar.  15. 06. 2012
Mia S ý k o r o v á nar.  22. 06. 2012
Jan V a ř e j k a nar.  02. 07. 2012
Nikola V ý s t u p o v á nar.  07. 07. 2012
Rupert Ma r e č e k  nar.  08. 07. 2012
Ema D u l o v á nar.  18. 07. 2012

P. Alois Randa - 85 let (DPS)


